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Sak 84/07    Godkjenning av innkalling og sakskart  
 
Arkivsak: 200700017 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.07 84/07  
 
GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSKART  
 
 
 

Sak 85/07    Godkjenning av BU-protokoll 18.06.2007  
 
Arkivsak: 200700017 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.07 85/07  
 
GODKJENNING AV BU-PROTOKOLL 18.06.2007  
   
  

Sak 86/07    Protokoller til orientering  
 
Arkivsak: 200700017 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.07 86/07  
 
PROTOKOLLER TIL ORIENTERING  
 
 

Sak 87/07    Informasjon fra administrasjonen  
 
Arkivsak: 200700017 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.07 87/07  
 
INFORMASJON FRA ADMINISTRASJONEN  
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Sak 88/07    Månedsrapport økonomi og tjenesteproduksjon pr juli 
2007  

 
Arkivsak: 200700197 
Arkivkode: 120.2 
Saksbehandler: Håkon Kleven 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.07 88/07  
 
MÅNEDSRAPPORT ØKONOMI OG TJENESTEPRODUKSJON PR JULI 2007  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 89/07    Sentrale budsjettjusteringer  
 
Arkivsak: 200700244 
Arkivkode: 121.3 
Saksbehandler: Edel G Krogstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 27.08.07  
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 89/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SENTRALE BUDSJETTJUSTERINGER  
 
Bakgrunn: 
 
Bydelen har mottatt fire sentrale budsjettjusteringer og fremlegger med dette disse samlet i en 
sak. 
 
 
1. Budsjettjustering lønnsoppgjøret 2007  
2007 er et mellomoppgjør i tariffavtalen mellom Oslo kommune og hovedsammenslutningene. 
Det vedtatte oppgjøret innbærer at det gis et tillegg på 3,1% på Oslo kommunes lønnstabell, 
dog slik at tillegget utgjør minst kr 9 000 på årsbasis. Med tillegget som gis på lønnstabellen vil 
rammen for årets lønnsoppgjør i Oslo kommune ligge på 4,87%. Lønnsoppgjøret for 2007 ble 
0,37% dyrere enn forutsatt, og i denne saken fordeles 56,5 mill. kroner for inndekking av økt 
lønnsoppgjør. Med bakgrunn i lønnsutgifter i Dok 3 for 2007 er virksomhetenes 
budsjettkapitler kompensert med merkostnaden på 0,37%. 
 
I byrådssak 1109/07 budsjettjusteres Bydel Østensjø med 1,881 mill. kroner. 
 
Bydelsdirektøren foreslår at midlene avsettes på konto 74136 Avsetninger, sammen med det 
som allerede er avsatt i budsjettet for 2007 til lønnsoppgjør og fordeles tjenestestedene i 
samsvar med økte lønnsutgifter. 
 
2. Midler til kompetanseheving – barn med spesielle behov 
Det ble i byrådets budsjettforslag for 2007 avsatt 5 mill. kroner til styrking av 
spesialkompetanse i barnehager og skoler. Midlene skal sørge for en styrking av både den 
teoretiske og praktiske kompetansen skal gis til barnehagepersonell som følger opp 
barnehagebarn med særskilte behov i hverdagen, herunder barn med Downs syndrom. 
Kompetansehevingen må skje gjennom fagpedagogisk senter/Udanningsetaten. Antall barn i 
grunnskolen og antall barn i barnehage har vært kriteriet i fordelingen av midlene mellom 
Utdanningsetaten og bydelene. 
 
Bydel Østensjø er i byrådens sak 37/07 budsjettjustert med kr 128 000. 
 
Bydelsdirektøren foreslår at midlene avsettes til Pedagogisk fagsenter med dekning i byrådens 
sak. 
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3. Overføring av statlig tilskudd 2007 til innvandrertiltak i bydeler og virksomheter 
Integrerings- og mangfoldsdirektoratet (IMDI) har i 2007 gitt Oslo kommune samlet tilsagn om 
14,955 mill. kroner i tilskudd til kommunale innvandrertiltak og opplæring i norsk og 
samfunnskunnskap. I denne saken fordeles statlige midler til introduksjonsprosjekter, norsk 
opplæringsprosjekter, Ny sjanse og mangfoldsprosjekter, totalt 12,705 mill. kroner. 
 
Bydelen har fått overført statlig tilskudd på kr 500 000 til videreføring av prosjektet Ny sjanse. 
Prosjektet tilbyr innvandrere som har blitt langtidsmottakere av økonomisk sosialhjelp heldags 
lønnet kvalifiseringstiltak etter modell av introduksjonsordningen for nyankomne.  
 
I byrådens sak 32/07 budsjettjusteres Bydel Østensjø med kr 500 000. 
 
Bydelsdirektøren foreslår å avsette midlene til dekning av prosjektet Ny sjanse.  
 
4. Tiltak for bedre pasientforløp – samhandling mellom bydeler og sykehus. 
I denne saken fordeles 7,5 mill. kroner, med 0,5 mill. kroner til hver av de femten bydelene 
som forutsettes benyttet til å stimulere samhandling mellom bydelene og sykehusene. Målet 
med tiltakene er å kunne gi et bedre tilbud til utskrivningsklare pasienter, motvirke unødige 
innleggelser og utvikle gode samhandlingsrutiner mellom bydelene og sykehusene. Midlene 
kan også benyttes til å heve bydelenes innsats eller kompetanse for å gi et godt og tilpasset 
rehabiliteringstilbud når pasienter tas raskt ut til hjemmet ved utskrivning fra sykehus. 
Bydelen har ønsket å få bedre styring i forhold til bruk av sykehjemsplasser, både korttid og 
langtid.  Man ønsket også å finne det riktige trinnet i omsorgstrappen for den enkelte bruker, 
ikke minst etter sykehusopphold. 

Bydelen valgte derfor å omorganisere arbeidsoppgaver på Bestillerkontoret. Det betyr 
hyppigere vurderingsbesøk av b-meldte på Ullevål sykehus med faste besøksdager per uke. I 
tillegg trappet man opp samarbeidet med korttidsavdelingene ved Abildsø bo- og rehabilitering 
og Langerud sykehjem avd. Ljabruhjemmet der bydelen kjøper plasser. Dette for å sikre at 
målsettingene i vedtaket ble fulgt opp av korttidsavdelingen og sikre en bedre sirkulasjon. Dette 
har vært viktig for å møte behovet for korttidsplasser og rehabiliteringsplasser til b-meldte. 
Dette har lagt forholdene bedre til rette for samarbeidet mellom bydel og Ullevål sykehus. I 
tillegg fortsetter innsatsteamet sitt arbeid, også som et ledd i å finne det rette tilbudet etter 
sykehusopphold.  

Det er dernest tatt inn ekstrahjelp/sykepleier for å ivareta saksbehandling som ellers ville vært 
ivaretatt av de faste saksbehandlerne.  

I tillegg samarbeider bydelen med Ullevål sykehus og øvrige bydeler i sektoren om opprettelse 
av intermediærenhet, som skal driftes av bydelen på ABR. Man har blant annet vært på 
studiebesøk i Trondheim og planlegger ytterligere aktivitet. 

I kommunaldirektørens sak 30/07 er Bydel Østensjø budsjettjustert med kr 500 000. 

Bydelsdirektøren foreslår å avsette midlene til dekning av tiltak som forutsatt i 
kommunaldirektørens sak. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Funksjon 190 Avsetninger økes med 1 881 mill. kroner i henhold til byrådssak 1109/07. 
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2. Funksjon 211 Styrket til førskolebarn økes med kr 128 000 i henhold til byrådens sak 
37/07. 

3. Funksjon 273 Kommunale sysselsettingstiltak økes med kr 500 000 i henhold til 
byrådens sak 32/07. 

4. Funksjon 254 Kjernetjenester knyttet til pleie, omsorg, hjelp til hjemmeboende økes 
med kr 500 000 i henhold til kommunaldirektørens sak 30/07. 

 
 
 
Tove Stien        Håkon Kleven 
bydelsdirektør        avd.sjef plan og økonomi 
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Sak 90/07    Virkning av regnskap for 2006 m.v  
 
Arkivsak: 200700244 
Arkivkode: 121.3 
Saksbehandler: Edel G Krogstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 27.08.07  
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 90/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
VIRKNING AV REGNSKAP FOR 2006 M.V  
 
Bystyret har i sak 235/07 vedtatt justering av Oslo kommunes årsbudsjett for 2007. Saken 
gjelder primært konsekvenser av regnskapsresultat for 2006 og omfatter overføringer av 
særskilte øremerkede tildelinger og fremføring av mer/mindreforbruk i 2006. 
 
I bystyresaken budsjettjusteres Bydel Østensjø med -1,235 mill. kroner hvor 9,667 mill. kroner 
er merforbruket i 2006. Øremerkede midler i 2006 er 2,755 mill. kroner som er følgende 
prosjekter: 
 
prosjektnavn funksjon beløp Samlet pr 

kostra 
Prosjekt Storymaker 201      30 500      30 500
Tiltak mot fattigdom 231      24 000
KRÅD midler ifm SALTO 231      64 000
Idrett og utfordring 231      40 000 128 000
Forebyggende uønskede svangerskap 232        8 500        8 500
Samarbeidsprosjekt psykiatri 233    131 000    131 000
Samarbeidsprosjektet rus 243    700 000    700 000
Bedriftsintern hjelpepleier skole 253      42 000      42 000
Tettere oppfølging ift arbeidslivet 273    398 000
Ny sjanse 273      34 000 432 000
Undervisningssykehjem 285 1 283 000 1 283 000
 
I tillegg vedtok bystyret i samme sak å øke bydelsrammene som følge av økt enhetspris pr 
sykehjemsplass, endelig arealfordeling mellom skolene og SFO-lokaler og kompensasjon 
vedrørende personer uten fast bopel. 
Disse midlene ble fordelt i Byrådssak 90/07 med 5,677 mill. kroner til Bydel Østensjø.            
5,182 mill. kroner er økt enhetspris pr sykehjemsplass, kroner 104 000 er endelig arealfordeling 
mellom skole og SFO og kroner 391 000 er kompensasjon vedrørende personer uten fast bopel.   
 
En ordinær sykehjemsplass økes fra kr 545 300 til kr 555 600 pr år med virkning fra 
01.01.2007. Kompensasjonen på 5,182 mill. kroner for økte enhetspriser pr sykehjemsplass er 
fordelt etter kriterie for FO3, Pleie og omsorg og ikke etter antall kjøpte sykehjemsplasser i den 
enkelte bydel. Dette innebærer at kriterieandelen til yngre funksjonshemmede er med i 
grunnlaget til fordelingen og gir skjevheter mellom bydelene i forhold til eldre og behov for 
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sykehjemsplasser. For Bydel Østensjø utgjør dette ca kr 800 000 i lavere kompensasjon enn om 
tildeling hadde blitt foretatt i forhold til antall eldre. Midlene foreslås avsatt på funksjon 253, 
Pleie, omsorg, hjelp og rehabilitering i institusjon til dekning av økte priser i sykehjemmene. 
 
Arealfordeling mellom skole og SFO på kr 104 000 er hensyntatt i budsjettet for 2007 og det 
foreslås at dette avsettes sammen med øvrige avsetningsmidler funksjon 190. 
 
Kompensasjonen vedrørende personer uten fast bopel er ikke knyttet til noe bestemt aktivitet 
men er tildelt bydelene pga en feil i grunnlaget for budsjett 2007. Det foreslås at kr 391 000 
overføres til Avsetninger funksjon 190. 
 
I bydelsutvalget den 19.mars 2007 ble det lagt frem en egen sak om inndekning av merforbruk 
2006 slik at merforbruket på 9,667 mill. kroner overføres til avsetninger funksjon 190. 
 
Vedlagt følger Kommunerevisjonen merknader til regnskapet for 2006, samt bydelsdirektørens 
svar. 
  
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
• funksjon 190 Avsetninger reduseres med 9,172 mill. kroner 
• funksjon 201 Førskole økes med kr 30 500 
• funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 128 000  
• funksjon 232 Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjeneste økes med kr 8 500  
• funksjon 233 Annet forbyggende helsearbeid økes med kr 131 000 
• funksjon 243 Tilbud til personer med rusproblemer økes med kr 700 000  
• funksjon 253 Pleie, omsorg, hjelp og rehabilitering i institusjon, hjelpepleieskole økes med 

kr 42 000 
• funksjon 253 Pleie, omsorg, hjelp og rehabilitering i institusjon, kjøp sykehjemsplasser 

økes 5,182 mill. kroner 
• funksjon 273 Kommunale sysselsettingstiltak økes med kr 432 000 
• funksjon 285 Tjenester utenfor ordinært kommunalt ansvarsområde økes med 1,283 mill. 

kroner i henhold til bystyresak 235/07. 
 
 
 
Tove Stien /s        Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør        avd.sjef økonomi og plan 
 
Vedlegg: 2 
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Sak 91/07    Søknad om støtte til drift av tilbud for psykisk 
utviklingshemmede  

 
Arkivsak: 200700615 
Arkivkode: 342.9 
Saksbehandler: Trude Blester 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 27.08.07  
Råd for funksjonshemmede 28.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 91/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SØKNAD OM STØTTE TIL DRIFT AV TILBUD FOR PSYKISK 
UTVIKLINGSHEMMEDE  
 
Bakgrunn 
Sagene bydelsutvalg retter en forespørsel til bydelsutvalgene i flere bydeler i Oslo, herunder 
Bydel Østensjø, om støtte til drift av et fritidstilbud for utviklingshemmede, som rekrutterer 
deltakere fra de aktuelle bydelene. Brevet fra Sagene bydelsutvalg følger som vedlegg.    
 
6 brukere er registrert med bosted i Bydel Østensjø. Disse er i hovedsak brukere av 
Fredagsklubben, og har benyttet tilbudet fra en til tre ganger per måned i første halvår 2007.    
Sagene bydelsutvalg anmoder om støtte til driften med kr 18 000 per bruker i 2007 og per år 
framover. Kostnadene for bydelen ville således beløpe seg til kr 108 000 per år for fritidstilbud 
for 6 brukere.  
 
 
Saksframstilling 
I Bydel Østensjø er det ett etablert fritidstilbud til utviklingshemmede, den såkalte 
Onsdagsklubben, som har vært drevet i flere år i regi av Manglerud menighet.  
 
Ett av målene i bydelens årsplan for 2007 er imidlertid å arbeide for å etablere nye møteplasser 
for prioriterte målgrupper, herunder lokalt treffsted for utviklingshemmede, og fremme dette 
som sak i forbindelse med budsjett 2008. Det har blant annet vært ønskelig å få til en bedre 
utnyttelse av lokalene til dagsenter Kjernehuset.   
I forprosjektet om samarbeid mellom kirke og bydel er fritidstilbud til utviklingshemmede 
definert som felles satsingsområde.  
I tillegg har bydelen kontaktet idrettens samarbeidsutvalg / Oslo idrettskrets med mål å etablere 
fritidstilbud med fysisk aktivitet.    
  
Bydelens økonomiske situasjon gir ikke rom for å øke aktiviteten i inneværende år. 
Bydelsdirektøren anbefaler at henvendelsen fra Sagene bydelsutvalg vurderes i forbindelse med 
budsjett 2008, for å få en helhetlig vurdering og prioritering av fritids- og aktivitetstilbud til 
utviklingshemmede.    
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Støtte til drift av tilbud for utviklingshemmede, jfr. forespørsel fra Sagene bydelsutvalg, 
vurderes i forbindelse med budsjett 2008.  
 
 
 
Tove Stien/s       Mary Ann Gursli/s 
bydelsdirektør       avd.sjef 
 
Vedlegg: 1 
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Sak 92/07    Månedsrapportering barneverntjenesten pr. juli 2007  
 
Arkivsak: 200700447 
Arkivkode: 321.9 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 92/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
MÅNEDSRAPPORTERING BARNEVERNTJENESTEN PR. JULI 2007  
 
Bakgrunn: 
Bydelsutvalget (BU) behandlet i møtet 18.06.2007, sak 81/07, vedrørende forslag til mal for 
rapportering til bydelsutvalget om bydelens barneverntjeneste. BU sluttet seg til det foreslåtte 
opplegg for månedlig rapportering. På bakgrunn av BUs vedtak har administrasjonen utarbeidet 
et skjematisk rapporteringssystem som i hovedsak tilsvarer rapportering innenfor 
barnevernsområdet i forbindelse med tertialrapportering, supplert med øvrige relevante 
parametere. Skjematisk oppsett med opplysninger for perioden mai, juni og juli 2007 følger 
som vedlegg til saken. Dette opplegget tilstrebes å ivareta muligheter for sammenligning av 
opplysninger og statistikk innen de ulike rapporteringssystemer for barnevernssaker, og gi 
bydelsutvalget et bedre grunnlag for å ivareta sine styrings- og tilsynsfunksjoner i forhold til 
tjenesten. 
 
Saksframstilling 
I tertialstatistikken for 1. tertial 2007 (januar-april 2007) fremkom det en økning i saksmengde 
både når det gjaldt bekymringsmeldinger til barneverntjenesten, undersøkelsessaker, tiltak i 
hjemmet, og tiltak utenfor hjemmet sett i forhold til samme periode i 2006, samt i forhold til 
årsstatistikk for 2006. Spesielt bekymringsfullt var det at 30 undersøkelser stod på venteliste for 
undersøkelse pr. 30. april.  
 
I løpet av 1. tertial 2007 kom det 121 nye meldinger, dvs. et gjennomsnitt på ca. 30 meldinger 
pr. måned. Som det fremgår av vedlagte skjema kom det i mai 45 nye bekymringsmeldinger til 
barneverntjenesten. I sommermånedene juni og juli har det derimot vært en nedgang. Når det 
gjelder antall henlagte meldinger, er det variasjoner fra måned til måned, avhengig av 
meldingenes innhold. Dette forhold påvirker igjen andelen av nye undersøkelsessaker.  
 
Hovedinntrykket av utviklingen i perioden, er at samlet antall barn og unge under tiltak har 
holdt seg forholdsvis stabilt (tabell 3). Det er et mål at andelen barn og unge under tiltak i 
hjemmet eller i tilknytning til hjemmemiljø skal økes. 
 
Fra og med mai d.å. har det vært satset spesielt på gjennomføring av undersøkelser samt på å 
forhindre at saker som skal undersøkes, settes på venteliste. Mottaks- og undersøkelsesarbeidet 
er styrket ved økt bemanning, samt beordringer for å dekke opp ledelsesfunksjoner. Dette 
arbeidsområdet hadde siden slutten av januar vært fordelt til barneteamet og ungdomsteamet, 
grunnet vakanse i teamlederstillingen i mottaks- og undersøkelsesteamet. Fra og med mai ble 
mottaks- og undersøkelsesteamet reetablert som eget team. Dette har gitt resultater. Alle 
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undersøkelser fra 1. tertial er nå under arbeid eller avsluttet, samtidig som arbeidet med nye 
undersøkelsessaker er ivaretatt. Pr. august er ingen undersøkelsessaker på venteliste. I saker 
som var under arbeid eller stod på venteliste pr. 1. tertial, er det, som bydelsutvalget tidligere er 
orientert om, i flere saker meldt om overskridelser av 3-måndersfristen. Med de styrkingstiltak 
som nå er satt inn, forventes det i tiden framover at undersøkelsessaker tas fortløpende og at det 
ikke opereres med ventelister, samt at lovbestemte frister for gjennomføring av undersøkelser 
overholdes. 
 
Når det gjelder antall nye iverksatte tiltak i hjemmet, varierer antallet fra 6 i mai til 10 i juni og 
8 i juli. I denne 3-måneders perioden er dessuten 13 saker med tiltak i hjemmet endelig 
avsluttet.  
 
I to saker har undersøkelsen ført til plassering utenfor hjemmet.  
 
Ingen saker vedrørende tiltak utenfor hjemmet er endelig avsluttet i perioden. 
 
Barneverntjenestens tiltaksenhet (OFOT) har fått henvist nye saker hver måned, samtidig som 
også saker er blitt avsluttet av OFOT. Antall saker under arbeid økte fra 41 i mai til 51 i juli. 
Etter hvert forventes det at OFOT vil bidra til økt bruk av lokalbaserte tiltak i - og i tilknytning 
til - hjemmet. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar framlagte redegjørelse om bydelens barneverntjeneste til orientering.  
 
 
 
Tove Stien /s        Borgny Arthur /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: Rapporteringsskjema til bydelsutvalget om bydelens barneverntjeneste  
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Sak 93/07    Barnehager - full behovsdekning, status august 2007  
 
Arkivsak: 200400377 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Anne Kristine Bjørland 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 27.08.07  
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 93/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BARNEHAGER - FULL BEHOVSDEKNING, STATUS AUGUST 2007  
 
Bakgrunn: 
I bydelsutvalgets budsjettbehandling for 2007, BU-sak 187/06, ble det fattet følgende vedtak: 
”Bydelsutvalget ber om å få forelagt sak om full behovsdekning i hvert BU-møte også i 2007.” 
Saker vedrørende ”Barnehager – full behovsdekning” har vært lagt fram for bydelsutvalget i 
alle møtene i 2007. Siste oppdatering var til bydelsutvalgets møte 18.06.2007, sak 75/07. 
 
Saksframstilling: 
Saken bygger på tidligere fremlagte saker, samt vedtak fattet i bydelsutvalget møte 
18.06.2007, jf. protokoll 4/07. 
 
FULL BEHOVSDEKNING I BYDEL ØSTENSJØ: 
I BU-sak 49/07 om full behovsdekning, omtales byrådssak 44/07 der det ble redegjort for 
byrådets definisjon av full behovsdekning. 
I bydelsutvalgets protokoll 3/07, fremkommer bydelsutvalgets definisjon av full 
barnehagedekning som følger: 
”Med full barnehagedekning mener bydelsutvalget at alle som søker om plass skal få slikt 
tilbud i rimelig nærhet til bosted og i løpet av en rimelig tid. Også foreldre med barn under ett 
år kan i enkelte tilfeller ha slikt behov. Med rimelig tid menes i løpet av et par måneder”. 
Bydelsutvalget presiserer at deres definisjon av full behovsdekning ikke samsvarer med 
byrådets definisjon. Bydelsutvalget ønsker i rapporteringene fra bydelsadministrasjonen å få 
forelagt tall og vurderinger som tar utgangspunkt i bydelens egen definisjon. 
 
ANTALL BARN BOSATT I BYDEL: 
Antall barn 0-5 år bosatt i bydelen pr. 01.01.2007 er 3614. Sammenlignet med tilsvarende tall 
for 2006 viser dette en øking på 148 barn.  
I befolkningsfremskriving av 29.05.2007 for årene 2007 til 2020 (Oslo-speilet nr. 4 Juni 2007) 
antas denne aldersgruppen ytterligere å øke med 135 barn til 3749 i 2009. Fra 2010 antas 
barnetallet igjen gradvis å synke frem mot 2020, til 3267 barn. 
 
 
ANTALL BARN PÅ SØKERLISTE UTEN BARNEHAGEPLASS: 
I forrige barnehagesak ble det anslått at 150 barn ville stå på søkerlisten ved utgangen av 
august. I etterkant av dette har det kommet inn 110 nye søkere.  
Pr. august er det 257 barn uten barnehageplass i bydelen.  
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Av disse 257 er 206 under 3 år, hvorav 163 barn er født i 2006. 51 barn er over 3 år.  
 
Totalt har 754 barn fått tilbud om barnehageplass fra 01.03.2007 (hovedopptaket) til dags dato. 
Av disse har 610 barn takket ”ja”, 144 barn har takket ”nei”. 
 
Som tidligere angitt i saker ad full behovsdekning, er det størst etterspørsel etter barnehageplass 
i områdene rundt Oppsal og lavest i områdene rundt Bøler. Det er til dels store variasjoner i 
etterspørselen innenfor det enkelte område, - bl.a. synes avstand til offentlig kommunikasjon å 
være av en viss betydning for foresatte. 
 
MULIGE PROSJEKTER: 
Det vises til tidligere saker om full behovsdekning, samt vedtak i sakene. 
 
Treskeveien barnehage: 
Utbygging av Treskeveien barnehage avsluttes i september, og barnehagen utvides fra 3 – 6 
avdelinger. Utbyggingen gir ikke nye barnehageplasser utover det som allerede er etablert i 
Abildsø midlertidige barnehage.  
 
Paal Berg’s vei barnehage- permanent barnehagebygg: 
Paal Berg’s vei barnehage er i dag etablert i midlertidig paviljong. Fremdriften for permanent 
bygg er ihht til tidligere planer, og bygget antas å stå ferdig høsten 2008.  
Bydelen bad våren 2007, gjennom Nordstrand Blad og internett, om å få forslag til navn på 
barnehagen. Det har kommet inn svært mange og kreative forslag. Personalet i barnehagen har 
hatt avstemming, og foreslår at den permanente barnehagen skal hete Lopperud, et gammelt 
stedsnavn fra området.  
Det kan leses mer om navneforslagene på bydelen hjemmesider.  
 
Manglerud videregående barnehage: 
Bydelsadministrasjonen, Omsorgsbygg (OBY), Undervisningsbygg, samt de involverte skolene 
er i dialog angående planløsning for bygget. Det skal avholdes nytt møte i uke 34 hvor trafikale 
forhold og planene for skolehagen, som vurderes som del av barnehagens uteareal, skal 
gjennomgås. Da planarbeidet har tatt lengre tid enn forutsatt, samt at bygget krever en mer 
omfattende rehabilitering enn først antatt, opplyser OBY at barnehagen tidligst vil stå klar 
medio august 2008. Barnehagen får 5 avdelinger. 
 
Manglebergveien 11: 
OBY har i tråd med bydelsutvalgets tidligere vedtak, ervervet tomten til barnehageformål. Det 
antas at et permanent barnehagebygg vil kunne reises innen utgangen av 2008 og gi plass til en 
4-avdelings barnehage. Grunnet tomtens begrensede areal, vil det ikke være realistisk å reise en 
midlertidig paviljong på tomten i påvente av et eventuelt permanent bygg. Bydelsutvalget bes 
ta stilling til om permanent barnehage ønskes bygget på tomten, se forøvrig avsnitt om 
Storgården barnehage. Administrasjonen vil da gjøre en konkret bestilling til OBY.  
 
 
 
 
Storgården barnehage: 
De miljømessige sidene av barnehagedrift på tomten er oversendt OBY for vurdering. Grunnet 
byggets alder og fysiske befatning, sammenstilt med de miljømessige problemstillingene, er 
OBY av den oppfatning at barnehagen bør rives. En erstatningsbarnehage på tomten bør i så 
fall legges i større avstand fra Ringveien. Med bakgrunn i dette ber bydelsadministrasjonen 
bydelsutvalget vurdere hvorvidt det skal bygges ny barnehage på tomten, alternativt om en 
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heller vil prioritere bygging av permanent barnehage i Manglebergveien 11, noe som delvis vil 
erstatte plassene i Storgården barnehage. Imidlertid kan også barnehagen på Manglerud 
videregående skole sees i forbindelse med dette. Administrasjonen mener en her må prioritere 
hvilke tiltak som skal gis klarsignal nå, og hvilket av disse som bør ses an. 
 
Rønningjordet barnehage: 
Bydelen er tidligere varslet om at paviljong skulle reises i uke 38. Da tidligere inngått kontrakt 
med leverandør er opphørt, vil en paviljong ikke kunne leveres ihht tidligere oppsatt plan. OBY 
angir nytt overleveringstidspunkt for paviljong når leveringssituasjonen er avklart. Barnehagen 
og foresatte er informert om forsinkelsene. 
 
Bydelsadministrasjonen foreslo i tråd med forslag fra OBY, i forrige BU-sak, at det måtte 
vurderes om paviljongen kan etableres som ny barnehage og ikke som en erstatning for dagens 
Rønningjordet barnehage. Dette innebærer at det blir barnehageplasser både i nåværende 
lokaler og i paviljongen. En slik løsning vil føre til at Rønningjordet barnehage kan utvides 
med inntil 49 nye småbarnsplasser. 
Bydelen har i etterkant av møtet fått oversendt brev fra foresatte i Rønningjordet barnehage 
som er svært kritiske til forslaget. Særlig pekes det på sikkerhetsmessige aspekter i saken 
knyttet til uteområdet, og øvrige fysiske forhold. Brevet er oversendt OBY slik at foresattes 
anmerkninger ivaretas i videre planlegging. Bydelsadministrasjonen støtter forslaget fra OBY, 
under forutsetning av at lovkrav og sikkerhet ivaretas. 
 
Gratis kjernetid i bydelens barnehager – språkstimulering før skolestart: 
Det vises til tidligere BU-saker i sakens anledning, samt bydelsutvalgets protokoller.   
Bydelsadministrasjonen har vært i dialog med Byrådsavdeling for barn- og utdanning. Byrådets 
intensjon med midlene, som for vår bydel utgjør kr 785 000, er i første rekke å gi barn som ikke 
allerede er i barnehage, et tilbud om språk- og begrepsopplæring før skolestart.  
Tidligere skisserte mulighet med plasser i friluftsgruppene, der det var ledig kapasitet, er nå i 
stor grad uaktuelt, da friluftsplassene er fordelt. 
Bydelen har i samsvar med vedtak i BU,sendt brev til byrådsavdelingen med forespørsel om 
tillatelse til å prioritere gratis korttidsplass i ordinære barnehager til barn med språkvansker. 
Skriftlig svar foreligger ikke pr d.d. Pr telefon har vi fått foreløpig svar der det slås fast at dette 
ikke vil bli imøtekommet, da dette vil være i strid med opptaksreglementet i Oslo kommune.  
 
Administrasjonen ser ingen annen mulighet der en kan tilby gratis kjernetid til den aktuelle 
målgruppen, og må med det erkjenne at muligheter for å få til gratis kjernetid i barnehage, i 
dagens situasjon, ikke lenger er tilstede.  
På den bakgrunn foreslår administrasjonen at språkstimuleringsmidlene benyttes til egne språk- 
og begrepsgrupper, i regi av bydelens migrasjonspedagog. Aktuelle løsninger vil være i tråd 
med intensjonene for bruk av midlene.  
Evt. ubrukte midler skal tilbakeføres Byrådsavdeling for barn og utdanning.  
 
 
 
Ledige lokaler i tidligere Rognerudskogen barnepark og Haraløkka barnepark: 
Bydelsadministrasjonen har tidligere fremmet forslag om alternativ bruk av lokalene i 
forbindelse med at parkene ble nedlagt. Bydelsadministrasjonen er av den oppfatning at de 
tidligere parklokalene bør nyttiggjøres til barnehageformål, fortrinnsvis som lokaler til 
utegrupper for barnehager i området. Barnehagene frigjør med dette plass til flere barn i sine 
lokaler. Det forutsettes at aktuelle barnehager selv kan være med å bestemme hvordan dette kan 
gjøres i praksis. Administrasjonen har tatt kontakt med barnehager i nærområdet for å diskutere 
konkrete løsninger, hvor mange plasser det kan gi, hva som kreves av ressurser m.v. 
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Fylkesmannen ser positivt på denne type løsninger. Det er en forutsetning at bemanning og 
andre forhold er i samsvar med kravene i barnehageloven. Konkret modell for løsning i den 
enkelte barnehage legges i sin tur fram for den respektive barnehages SU.  
Dersom dette anses som uaktuelt, bør videre leie av parklokalene opphøre. 
 
ANDRE TIDLIGERE OMTALTE PROSJEKTER: 
 
Utmarkveien 8: 
Tomten som er kommunalt eid, er regulert til barnehageformål. Barnehagen antas å kunne gi 
plass til en 4-avdelings barnehage, dvs 36-72 plasser, avhengig av barnas alder. Utbygging må 
ses i sammenheng med punktet under om Bøler sentrum barnehage. Det er som tidligere angitt 
begrenset behov for nye plasser i området.  
 
Bøler Sentrum barnehage: 
Bydelsadministrasjonen har i tidligere saker pekt på stordriftsfordeler som følger av større 
barnehager vs. mindre, foresattes ønsker for nærhet til offentlig kommunikasjon m.v. Sett i lys 
av dette har bydelen bedt OBY foreta en mulighetsstudie knyttet til en eventuell utvidelse av 
Bøler Sentrum barnehage. Grunnet tomtearealet vil Bøler Sentrum barnehage ved behov kunne 
utvides med inntil 4 nye avdelinger. Dette bør prioriteres framfor utbygging av Utmarkveien 8. 
 
Oppsummering: 
Som vist i saksframstillingen, antas nær 250 barn fortsatt å stå på søkerliste ved utgangen av 
året. Foreløpige befolkningsfremskriving, viser at barnetallet er stigende også for 2008/2009. 
Det antas at varslet omlegging av søknadsprosedyrer fra 2008, overgang til 
ansiennitetsprinsippet, trolig har hatt innvirkning på antall søkere til barnehageplass i 2007, 
særlig gjelder dette søknader for de aller minste barna. Erfaringer viser at ca 20% av søkerne 
takker nei til plass. 
 
Som tidligere beskrevet i våre saker er tid for ferdigstillelse av de ulike byggeprosjektene 
beheftet med stor usikkerhet. Svært mange av våre prosjekter har blitt forskjøvet i tid. Årsaker 
til dette er flere, for eksempel klager fra naboer, problemer med å finne byggleverandører m.v.  
Dersom administrasjonens forslag knyttet til paviljongen på Rønningjordet barnehage vedtas, 
vil køen kunne reduseres med ca 50 barn høsten 2007. Ut over dette er det ingen konkrete 
planer for etablering av ytterligere plasser. Ferdigstillelse av Manglerud videregående 
barnehage er som nevnt utsatt.  
Dette betyr at bydelsutvalgets målsetting for full barnehagedekning innen utgangen av 2007 
ikke kan innfris. 
 
Som angitt i saksfremstilling av juni 2007, er byrådets målsetting om full barnhagedekning 
innfridd ved at 571 barn som søkte til hovedopptaket har fått tilbud om barnhageplass, dette 
med utgangspunkt i byrådets definisjon av full behovsdekning slik denne framkommer i 
Byrådssak 44/07. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Status barnehager – full behovsdekning, status august 2007, tas til orientering. 
2. Permanent barnehage i Paal Bergs vei gis navnet Lopperud barnehage. 
3. Det etableres nye barnehageplasser i midlertidig paviljong som skal reises på 

Rønningjordet barnehage. 
4. Det etableres ny, permanent barnehage i Manglebergveien 11.  
5. Ny Storgården barnehage avventes til mulighetsstudie fra OBY foreligger. 
6. Bøler Sentrum barnehage utvides med inntil 4 avdelinger. 



 

   19

7. Eksterne midler fra byrådsavdelingen knyttet til språkstimulering før skolestart,  
kr 785 000, nyttiggjøres til å opprette språk- og begrepsgrupper i regi av 
migrasjonspedagog.  

8. Tidligere Haraløkka barneparklokaler og Rognerudskogen barneparklokaler 
nyttiggjøres til barnehageformål (utegrupper) i regi av omkringliggende barnehager. 

 
 
 
Tove Stien/s       Tommy Grotterød/s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: Brev fra foreldrene ved Rønningjordet barnehage av 27. juni 2007 
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Sak 94/07    Høring: NOU 2007:6 Formål for framtida - Formål for 
barnehagen og opplæringa  

 
Arkivsak: 200700612 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Tommy Grotterød 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 94/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
HØRING: NOU 2007:6 FORMÅL FOR FRAMTIDA - FORMÅL FOR BARNEHAGEN 
OG OPPLÆRINGA  
 
Bakgrunn: 
Utvalget for gjennomgang av formålet med opplæringen og formål for barnehagen ble 
oppnevnt i Kongelig resolusjon 2. juni 2006, og det presenterte sin utredning, NOU 2007:6 
Formål for framtida, 8. juni 2007. I utredningen fremmes det forslag om endret formål for 
barnehagen og endring av formålet med opplæringen.  
Kunnskapsdepartementet ber om synspunkter på, og vurderinger av, helheten og de ulike ledd i 
utvalgets forslag til nye formål. Departementet ber også om synspunkter på sentrale 
perspektiver i forslaget til formål slik det er beskrevet i utredningen. 
Kunnskapsdepartementet vil på grunnlag av utvalgets utredning og høringen vurdere å fremme 
lovforslag om endret formål for barnehagen og endring av formålet med opplæringen. 
Oslo kommune er høringsinstans. Bydelen er i brev av 06.07.2007 fra Byrådsavdeling for barn 
og utdanning, bedt om å komme med innspill til høringssaken. Barnehagene i bydelen er i mail 
av 12.07.2007 bedt om å komme med innspill til bydelens uttalelse i saken. Barnehagene er i 
samme mail bedt om å informere FAU i barnehagene om saken.  
 
Saksframstilling: 
I Kunnskapsdepartementets Faktablad om NOU 2007:6 Formål for framtida heter det at 
”Gjeldende formål for barnehagen og opplæringen er omdiskutert og i liten grad tilpasset 
endringer i samfunnet, barnehagen og utdanningssystemet. Utvalget legger derfor til grunn i 
sine forslag at 

• det norske samfunn har både en kulturell tradisjon og et kulturelt mangfold 
• Norge er forpliktet til å følge menneskerettslige konvensjoner, og formålene må klart 

etterleve menneskerettslige forpliktelser 
• formålene gjenspeiler større sammenheng mellom barnehagen og grunnopplæringen 
• formålene må reflektere endringer i barnehagesektoren og i utdanningssystemet, og 

samtidig ivareta institusjonenes behov og egenart.” 
 
Videre heter det at ”Forslagene til formål for barnehagen og opplæringen er bygd opp på 
samme måten og uttrykker det samme verdigrunnlaget.”…Formålene inneholder ”mange av de 
samme elementene, men de er tilpasset henholdsvis barnehagens og opplæringens særpreg.”  
 
Det foreslåtte formål for barnehagen er: 
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”Barnehagen skal i samarbeid og forståelse med hjemmet ivareta barnas behov for omsorg og 
lek, og fremme læring og danning som grunnlag for allsidig utvikling. Barnehagen skal bygge 
på respekt for menneskeverdet, på åndsfrihet, nestekjærlighet, likeverd og solidaritet, slik disse 
grunnleggende verdiene kommer til uttrykk i kristen og humanistisk tradisjon, i ulike religioner 
og livssyn, og slik de er forankret i menneskerettighetene. 
 
Barna skal få utfolde skaperglede, undring og forskertrang. De skal lære å ta vare på naturen 
og hverandre. Barna skal utvikle grunnleggende kunnskaper og ferdigheter. De skal ha rett til 
medvirkning tilpasset alder og forutsetninger. 
 
Barnehagen skal møte barna med tillit og respekt, og anerkjenne barndommens egenverdi. Den 
skal bidra til trivsel og glede i lek og læring, og være et utfordrende og trygt sted for fellesskap 
og vennskap. Barnehagen skal fremme likestilling og motarbeide alle former for 
diskriminering.” 
 
Forslag for nytt formål for opplæringen er: 
”Opplæringa i skole og lærebedrift skal opne dører mot verda og framtida og gi elevane 
historisk og kulturell innsikt. Ho skal byggje på respekt for menneskeverdet, på åndsfridom, 
nestekjærleik, likeverd og solidaritet, slik desse grunnleggjande verdiane kjem til uttrykk i 
kristen og humanistisk tradisjon, i ulike religionar og livssyn, og slik dei er forankra i 
menneskerettane. Opplæringa skal fremje demokrati, likestilling og vitskapleg tenkjemåte. 
 
Elevane skal utvikle kunnskap, dugleik og holdningar for å kunne meistre liva sine og for å 
kunne delta i arbeid og fellesskap i samfunnet. Dei skal få utfalde skaparglede, engasjement og 
utforskartrong. Elevane skal lære å tenkje kritisk, handle etisk og ta økologisk ansvar. Dei skal 
ha medansvar og høve til medverknad. 
 
Skolen og lærebedrifta skal møte elevane med tillit og krav, og gi dei utfordringar som fremjar 
danning og lærelyst. Alle former for diskriminering skal motarbeidast. 
 
Skolen skal samarbeide med heimen.” 
 
I gjeldende formål for barnehagen gis det adgang for private barnehager til å reservere seg fra 
det kristne verdigrunnlaget. I tillegg gis private barnehager og barnehager eiet eller drevet av 
menigheter innen Den norske kirke anledning til å fastsette særlige bestemmelser om 
livssynsformål i vedtektene. Dette er ikke videreført i nytt forslag til formål, men utvalget tilrår 
at fritaksbestemmelsene flyttes til annet sted i barnehageloven. 
 
Formål for barnehagen og opplæringen er uttrykt på henholdsvis bokmål og nynorsk i samsvar 
med målform brukt i lov om barnehager og i opplæringslova. 
 
Det er p.t. ikke innkommet synspunkter fra enkeltbarnehager/ FAUer til høringen. I den grad 
slike uttalelser foreligger til behandlingen i OVK/ BU vil kopi av innspillene bli lagt fram i 
møtene.  
 
Vurdering: 
Det anses som svært viktig at formål for barnehagen og formål for opplæringen med disse 
forslagene får felles verdigrunnlag, likeledes at de er i samsvar med menneskerettslige 
konvensjoner og menneskerettslige forpliktelser. Det som her uttrykkes er verdier de fleste kan 
enes om.  
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Det er positivt at en har tilstrebet stor grad av likhet mellom formål for barnehagen og formålet 
med opplæringen. Dette er med å understreke at barnehage og grunnopplæring inngår i den 
helheten som utgjør ”livslang læring”. 
Forslagene til formål reflekterer samfunnsutviklingen, med økt mangfold og variasjon i 
befolkningen. 
 
I noen grad reflekterer forslagene til formål også endringer i barnehagesektoren og i 
utdanningssystemet, men det kan synes som om hensynet til institusjonenes egenart har stått i 
veien for størst mulig likhet i formuleringene i de respektive formålene. 
Etter vår vurdering bør blant annet synet på barnets/ elevens rolle kunne uttrykkes mer enhetlig 
i begge forslagene til formål. Barnet i barnehagen bør - på samme måte som eleven - ha krav på 
mulighet for medvirkning og innflytelse, likeledes medansvar – gjerne presisert ” tilpasset alder 
og forutsetninger”. Forslag til formål for barnehagen synes unødig begrensende slik det nå er 
uttrykt. 
 
På samme måte bør formuleringer knyttet til utbytte av barnehagen og opplæringen kunne 
formuleres mer enhetlig. Både barn i barnehage og eleven bør kunne forvente utbytte på lang 
sikt, som medmenneske og samfunnsborger – og dette bør kunne gis en enhetlig formulering. 
Igjen synes formuleringen i forslag til formål for barnehagen å være unødig begrensende.  
Det samme gjelder utbytte for den enkelte, der forslag i formål med opplæringen blant annet 
omfatter ”lære å tenke kritisk, handle etisk og ta økologisk ansvar.” Det må antas at barnehagen 
i dag, gjennom ny rammeplan, nettopp vektlegger slike aspekter. Også her synes det altså å 
være rom for større likhet i formuleringene. 
 
Barnehagen og skolen skal motvirke diskriminering og rasisme. Også her bør formuleringer ha 
samme ordlyd. 
 
I forslag til formål for barnehagen heter det at ”Barnehagen skal møte barna med tillit og 
respekt”. I forslag til formål med opplæringen heter det at ”Skolen og lærebedrifta skal møte 
elevane med tillit og krav”. Også på dette området bør formuleringene kunne samordnes. Det 
stilles krav til barna både i skole og barnehage, og de blir møtt med tillit og respekt. 
 
Bydelsdirektør finner det hensiktsmessig og i tråd med utvalgets intensjoner, at formuleringene 
i gjeldende formål angående muligheter til å fastsette egne livssynsformål i vedtektene for visse 
typer barnehager, er tatt ut av utvalgets forslag til formål for barnehagen. Dersom det er noe 
som fremdeles skal være mulig, støttes forslaget om at fritaksbestemmelsene flyttes til annet 
sted i barnehageloven. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:  
Bydelsutvalget støtter bydelsdirektørens vurderinger slik de framkommer i saksframlegget. 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Trykte vedlegg:  
- Brev fra Byrådsavdeling for barn og utdanning av 06.07.2007, Høring: NOU 2007:6 

Formål for framtida – formål for barnehagen og opplæringen 
- Faktablad ad NOU 2007:6 Formål for framtida 
 
Utrykt vedlegg: NOU 2007:6 Formål for framtida 
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Sak 95/07    Vikarbruk i barnehagene  
 
Arkivsak: 200400377 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 95/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
VIKARBRUK I BARNEHAGENE  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 96/07    Brukerundersøkelse i SFO 2007 - orientering  
 
Arkivsak: 200600281 
Arkivkode: 427.9 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 96/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BRUKERUNDERSØKELSE I SFO 2007 - ORIENTERING  
 
Bakgrunn: 
I hht. verbalvedtak i Budsjett 2007 er brukerundersøkelse i bydelens SFOer gjennomført våren 
2007.  
 
Saksframstilling: 
Brukerundersøkelsen ble gjennomført i bydelens SFOer i april/mai 2007. Med et særlig fokus 
på å øke deltagelsen fra i fjor fikk alle foresatte utdelt spørreskjema med svarkonvolutt. 
Undersøkelsen ble også lagt ut på bydelens hjemmeside, med mulighet til å svare elektronisk. 
Hver SFO organiserte undersøkelsen lokalt. Noen SFOer inviterte foresatte til foreldrekaffe i 
forbindelse med at de hentet sine barn, samtidig som det ble lagt til rette for utfylling av 
spørreskjema. Foreldre som ikke henter barn på SFO, fikk undersøkelsen som ranselpost.   
Vetland SFO sendte alle undersøkelsene hjem i posten, fordi de fleste av barna bor i andre 
kommuner/bydeler og blir hentet av drosje.  
For å sikre anonymisering, ble svarkonvoluttene samlet inn på hver SFO og levert samlet til 
Bydel Østensjø for opptelling.  
 
Spørsmålene kunne besvares på en skala mellom 1 og 6, hvor 6 er best, og ble delt inn i 
følgende hovedområder: 

- barnets trygghet og trivsel 
- foreldresamarbeid og service 
- innhold og kvalitet 
- andre forhold 

Det har vært mulig å gi kommentarer til slutt i skjemaet. Skjemaet var identisk med fjorårets 
undersøkelse med unntak av at spørsmål 3.5 var omformulert (se vedlegg). 
 
Totalt kom det inn 820 utfylte skjema av 1412 mulige (58 %). Nedenfor presenteres 
hovedresultatene fra årets undersøkelse sammenliknet med fjorårets. Som vedlegg finnes de 
helhetlige resultater - gjennomsnittsskåre for hvert enkelt spørsmål og skåre på hovedområder 
for den enkelte SFO.     
 
 
 
Deltagelse  
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SFO Ant. barn Ant. svar Deltagelse 2006 
Abildsø SFO 116 51 44 % 50 % 
Bøler SFO 156 87 56 % 30 % 
Godlia SFO 138 105 76 % 72 % 
Høyenhall SFO 126 58 55 % 55 % 
Manglerud SFO 118 83 70 % 40 % 
Nøklevann SFO 133 69 52 % 42 % 
Oppsal SFO 174 93 54 % 61 % 
Rustad SFO 124 95 77 % 61 % 
Trasop SFO 173 94 54 % 69 % 
Vetland SFO 23 13 57 % 68 % 
Østensjø SFO 131 66 50 % 52 % 

Uten sfo navn  6 0,7%  
 
Totalt 1412 

 
820 

 
58% 

 
54% 

 
Det fremgår av tabellen ovenfor at SFOene samlet sett lyktes i å øke deltagelsen (58%) fra i 
fjor (54%). Laveste deltakerprosent for den enkelte SFO var i  2006 30%, i 2007 44%. 
Sammenliknet med i 2006 har 5 SFOer økt deltakelse, 5 SFO har redusert deltakelse, en SFO 
har samme deltakerprosent begge år. 
 
Nedenfor presenteres gjennomsnittlige resultater for hele bydelen på hovedgruppene av 
spørsmål. Resultatene sammenstilles med fjorårets resultater. For gjennomsnittskåre på 
enkeltspørsmål henvises det til vedlegget.  
 

Samlet
vurdering

(20 sp.
mål) 2007

Samlet
vurdering

(20sp.
mål) 2006

Innhold
og

kvalitet
2007

Innhold
og

kvalitet
2006

Foreldres
amarbeid
og service

2007

Foreldres
amarbeid
og service

2006

Trygghet
og trivsel

2007

Trygghet
og trivsel

2006

6,00

5,00

4,00

3,00

2,00

1,00

0,00

M
ea

n

4,814,634,69
5,10 4,954,794,865,17

  
Det fremgår av figuren ovenfor at SFOene samlet sett hadde mer fornøyde brukere i 2007 
(farvede søyler) enn i 2006 (hvite søyler) på samtlige tema i undersøkelsen.  
 
Andre forhold  
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Andre forhold omhandler grad av tilfredshet med åpningstidspunkt, lukketidspunkt, samt 
renhold og orden. Nedenfor presenteres resultatene for disse tema på samme måte som ovenfor,  

renhold og
orden 2007

renhold og
orden 2006

lukketidspunkt
2007

lukketidspunkt
2006

åpningstidspu
nkt 2007

åpningstidspu
nkt 2006

6

5

4

3

2

1

0

M
ea

n

4,955,22

4,02 4,08

5,095,33

 
Også her fremgår det av figuren at brukerne er mer tilfredse i 2007 sammenlignet med 2006.  
 
Selv med gode resultater, er det rom for forbedring. Hver SFO har utarbeidet lokale 
handlingsplaner for å forbedre SFO-tilbudet. Foresatte har fått tilbakemelding på hvilke tiltak 
som igangsettes på kort og lang sikt. Dette ble gjort i år som i fjor. Det kan være av interesse og 
se hvorvidt verktøyet og denne måten å jobbe på fører til konkrete forbedringer og større 
brukertilfredshet. Nedenfor tar vi utgangspunkt i det mest objektive vi kan finne i 
undersøkelsen – nemlig lukketidspunktet. Vi sammenligner da tilfredshet med lukketidspunktet 
i 2006 med 2007 og identifiserer samtidig hvilke SFOer som har utvidet sin åpningstid på 
ettermiddagen etter undersøkelsen i 2006.  
 

SFO 
 

Lukketidspunkt 
2006 

Lukketidspunkt 
2007 

Lukketidspkt 
endring 

Nøklevann 5,12 5,04 Ikke endret 
Godlia 5,22 5,59 Endret for 2 år 

siden 
Høyenhall 4,59 4,83 Ikke endret 
Østensjø 4,70 4,73 Ikke endret 
Oppsal 4,75 5,22 Fra 16.30 til 16.45 
Manglerud 4,36 4,12 Ikke endret 
Vetland 5,38 5,42 Ikke endret 
Trasop 5,31 5,68 Fra 16.30 til 17.00 
Bøler 5,23 5,25 Ikke endret 
Abilsø 4,59 4,02 Ikke endret 
Rustad 5,05 5,45 Ikke endret 
Total 4,93 5,09  
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Det er generelt vanskelig å måle effekter av tiltak i SFO. Det er alltid innslag av nye brukere 
ved skolestart og ved bytte av base/avdeling.  Det fremgår i figuren ovenfor at økning i 
tilfredshet kan finne sted selv uten at det er gjort tiltak. I tabellen ovenfor fremgår det likevel at 
de som har utvidet åpningstid øker mest, og de opplever ikke reduksjoner i tilfredshet som er 
tilfelle ved flere av de som ikke har gjennomført tiltak på lukketidspunkt.  
 
Brukerundersøkelsen for SFO vurderes som et nyttig redskap i det systematiske 
kvalitetsarbeidet som er igangsatt for å sikre gode og likeverdige skolefritidsordninger på alle 
skoler. Vi ser det også som et element i forhold til brukermedvirkning og informert justering av 
vår tjenesteproduksjon.   
 
Samme brukerundersøkelse blir gjennomført neste vår og SFO-lederne vil bli målt på 
forbedringer ved egen SFO.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Brukerundersøkelsen i SFO tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Tommy Grotterød  /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef  
 
Vedlegg: Spørreskjema og resultater for hvert enkelt spørsmål og gjennomsnitt hovedområder 
fordelt på den enkelte SFO 
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Sak 97/07    Skolefritidsordningen i Oslo kommune - status for 
tilbudet. Kommunerevisjonens rapport  

 
Arkivsak: 200501171 
Arkivkode: 427 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 97/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SKOLEFRITIDSORDNINGEN I OSLO KOMMUNE - STATUS FOR TILBUDET. 
KOMMUNEREVISJONENS RAPPORT  
 
Bakgrunn: 
Kommunerevisjonen har gjennomført en undersøkelse av skolefritidsordningen i Oslo 
kommune. Undersøkelsen ble vedtatt av kontrollutvalget i møte 24.08.2006 - sak 83. Resultatet 
av undersøkelsen forligger nå i Rapport 9/2007 Skolefritidsordningen i Oslo kommune – status 
for tilbudet. Rapporten er basert på informasjon innhentet gjennom tre ulike spørreskjemaer 
som ble sendt ut i februar 2007. Det ble sendt ut spørreskjema til kommunens 15 bydeler, til 
daglig leder av de kommunale SFOene og til rektorer ved grunnskoler med barnetrinn.  
Videre har revisjonen gjennomført flere møter med utpekte kontaktpersoner i 
byrådsavdelingen, bydelene og Utdanningsetaten.  
Rapporten i sin helhet finnes på http://www.kommunerevisjonen.oslo.kommune.no/ 
 
Saksframstilling: 
Formålet med undersøkelsen har vært å gi politisk nivå i Oslo kommune informasjon om status 
ved ulike sider ved SFO-tilbudet, samt bidra til bydelenes og SFOenes videreutviklings- og 
forbedringsarbeid. 
I rapporten beskriver og vurderer Kommunerevisjonen blant annet:  

- organiserte aktiviteter, leksehjelp, matservering og tilbudet til forskjellige grupper av 
barn 

- åpningstid, antall plasser ved SFO, bemanningstettheten og SFO-ledernes 
utdanningsbakgrunn 

- samarbeid mellom bydel/SFO og skole. 
 
Kommunerevisjonen konkluderer med at bydelenes skolefritidsordninger i hovedsak gir et 
tilbud som er sammenfallende med krav som er stilt, samtidig som det påpekes at det er 
betydelige forskjeller i tilbudet SFOene gir. 
 
Kommunerevisjonen gir bydelene følgende anbefalinger: 

- De skolefritidsordningene som melder om lavest aktivitetsvariasjon bør vurdere om det 
er behov for å etablere flere organiserte kultur- og fritidsaktiviteter for å gi et 
tilfredsstillende tilbud i forhold til barnas alder, funksjonsnivå og interesser. Samtidig er 
det viktig at alle skolefritidsordningene vurderer og balanserer det organiserte 
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aktivitetstilbudet i forhold til hensynet til god tilrettelegging for barns behov for fri 
utfoldelse og egeninitiert lek. 

- Skolefritidstilbudene som ikke tilbyr leksehjelp, bør etablere et slikt tilbud. 
- Bydelene og den enkelte SFO bør gjennomgå sitt tilbud til barn med 

funksjonshemminger og særskilte behov i den hensikt å sette i verk tiltak som kan 
forbedre tilbudet der det er nødvendig. Dette gjelder særlig de skolefritidsordningene 
som har barn i denne gruppen i 5. til 7. klassetrinn. Den enkelte bydel bør videre 
vurdere om bemanningen i tilstrekkelig grad er styrket både i antall og 
kompetansemessig i forhold til å gi et tilfredsstillende SFO-tilbud til barn med 
funksjonshemminger og særskilte behov. 

- Bydelene/skolefritidsordningene bør vurdere om foreldre i tilstrekkelig grad er 
informert om muligheten for, og om det i tilstrekkelig grad er tilrettlagt for, kjøp av 
enkelttimer for barn med halvdagsplass. 

- Basert på den informasjon Kommunerevisjonen har mottatt vedrørende årsverk pr. barn, 
bør Bydel Alna og Bydel Vestre Aker iverksette korrigerende tiltak ved hhv. to og en av 
sine skolefritidsordninger. 

- Den enkelte bydel bør foreta en vurdering av om dagens rapporteringsrutiner og 
innholdet i rapporteringene er tilfredsstillende. 

- Alle skolefritidsordningene og de tilhørende skolene bør vurdere å etablere 
samarbeidsavtale, og gjennomføre faste møter et visst antall ganger i året. 

- De seks bydelene som ikke hadde utarbeidet serviceerklæringer for SFO-tilbudet i tråd 
med fylkesmannens forutsetning, bør prioritere arbeidet med å få dette på plass. 

 
Kommunerevisjonens undersøkelse med påfølgende rapport vurderes som nyttig både for SFO 
og bydel. Det er sjelden det er gjennomført egne undersøkelser som gjelder SFO. Det er få 
overordnede vedtak og føringer for virksomheten, og sjelden at SFO omtales i det offentlige 
rom. Derfor vurderes det som spesielt viktig at en slik undersøkelse gjennomføres og setter 
SFO på kartet med positivt fortegn.  
Siden Kommunerevisjonen ikke har påpekt avvik for noen av Bydel Østensjøs SFOer, kan det 
konkluderes med at alle bydelens SFOer gir tilbud som er sammenfallende med krav som er 
stilt.  
 
Når det gjelder kommunerevisjonens anbefalinger, vil vi spesielt kommentere leksehjelp, 
samarbeid mellom skole/ SFO og skole/bydel, rapporteringer, barn med funksjonshemming 
eller særskilte behov, kvalitet i tilbudet, bredden av aktivitet, åpningstid og matservering. 
 
Ihht. Budsjett 2007 for Oslo kommune er leksehjelp skolenes ansvar, men SFO samarbeider 
med skolen om tilbudene. Skolene er tildelt midler for å gjennomføre leksehjelp. Derfor ligger 
dette utenfor SFOs myndighet og er avhengig av i hvilken grad skolen ønsker et slikt 
samarbeid.  
 
Kommunerevisjonens anbefaling om at skole og SFO bør formalisere samarbeidet i form av 
regelmessige og forpliktende samarbeidsmøter og avtaler er i Bydel Østensjø et definert 
satsningsområdet både i bydelens årsplan for 2007 og i SFOenes kvalitetsdokument. 
 
Kommunerevisjonen anbefaler å gjennomgå dagens rapporteringer. 
Det er laget felles rapporteringsrutiner for alle bydelens tjenestesteder, slik som for eksempel 
månedlige regnskapsrapporteringer og årlige medarbeiderundersøkelser. Videre gjennomfører 
alle bydelens SFOer en årlig brukerundersøkelse. SFO rapporterer på resultatene fra 
brukerundersøkelsen og benytter disse systematisk til forbedring av tilbudet i tråd med 
foresattes tilbakemeldinger.  
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Når det gjelder tilbud til barn med funksjonshemming eller særlige behov, er barna ivaretatt 
gjennom veiledning og ressurstildeling fra Fagsenter barn og unge, ved SFOenes deltagelse i 
bydelens tverrfaglige samarbeidssystem både for enkeltbarn og grupper av barn. Det er ikke 
signaler på at tilbudet til disse gruppene er utilstrekkelig.  
 
Før undersøkelsen ble gjennomført, hadde Bydel Østensjø igangsatt arbeid med utarbeidelse av 
kvalitetsdokument av og for bydelens SFOer. Dette arbeidet er ferdigstilt og implementeres på 
den enkelte SFO fra høsten 2007. 
Dokumentet er laget for å sikre at brukerne av bydelens SFO får et likeverdig tilbud av høy 
kvalitet. Som en del av dette kvalitetsarbeidet er det utarbeidet et rammeprogram for 
samhandling og sosial kompetanse.  
Bydelens kvalitetsarbeid vurderes å være i tråd med resultatene i rapporten, og støtter opp om 
de anbefalinger som blir gitt av Kommunerevisjonen. 
 
Det organiserte aktivitetsnivået i bydelens SFOer er stort og variert og inkluderer det meste  
av de aktivitetstypene som Kommunerevisjonen lister opp i sin undersøkelse. De fleste 
aktivitetene blir tilbudt innenfor ordinær oppholdsbetaling. Noen få aktiviteter som er avhengig 
av innleide instruktører, tilbys mot tilleggsbetaling. Bydelens SFOer er opptatt av at denne 
typen tilleggsbetaling ikke skal virke ekskluderende.  
Et systematisk samarbeid med bydelens frivillige lag og organisasjoner og/ eller musikk- og 
kulturskolen, kan gi en enda større bredde på aktivitetene. Samtidig er det viktig, som 
kommunerevisjonen påpeker, at skolefritidsordningene vurderer og balanserer det organiserte 
aktivitetstilbudet i forhold til hensynet til god tilrettelegging for barns behov for fri utfoldelse 
og egeninitiert lek. 
 
Flere av bydelens SFOer har utvidet åpningstiden etter foresattes tilbakemelding gjennom 
brukerundersøkelser.  
Måltider i regi av SFO er lettmåltider i påvente av at barna skal hjem til et middagsmåltid. 
Mattilbudet varierer fra SFO til SFO, avhengig av foreldres tilbakemeldinger og hvilke 
muligheter SFO har mht. kjøkkenfasiliteter. Det bør vurderes om måltider i SFO i større grad 
kan standardiseres. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Kommunerevisjonen rapport vedr. skolefritidsordningen i Oslo Kommune – status for tilbudet, 
tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Utrykt vedlegg: 
Rapport 9/2007 Skolefritidsordningen i Oslo kommune – status for tilbudet.  
Rapporten i sin helhet finnes på http://www.kommunerevisjonen.oslo.kommune.no/ 
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Sak 98/07    Overføring av ansvaret for skolefritidsordningen fra 
bydelene til Utdanningsetaten - høring  

 
Arkivsak: 200700537 
Arkivkode: 427.0 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 98/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
OVERFØRING AV ANSVARET FOR SKOLEFRITIDSORDNINGEN FRA 
BYDELENE TIL UTDANNINGSETATEN - HØRING  
 
Bakgrunn: 
Byrådsavdeling for barn- og utdanning har sendt ut invitasjon til høring vedrørende byrådets 
forslag om at ansvaret for skolefritidsordningene (SFO) overføres fra bydelene til 
Utdanningsetaten (UDE) fra 01.01.2008. 
Høringsfristen er satt til 20.08.2007. 
 
Saksframstilling: 
01.01.2004 ble ansvaret for SFO overført bydel etter at UDE hadde hatt ansvaret i seks år. 
Nå vurderer byrådet å foreslå at ansvaret for SFO skal tilbakeføres UDE fra 01.01.2008.  
 
At skole og SFO samorganiseres vurderes riktig for å skape et helhetlig tilbud for barna.  
Det har vært et kunstig skille mellom skole og SFO i den tiden virksomhetene har tilhørt ulike 
administrasjoner. 
 
I saksframstillingen som følger er byrådets begrunnelser kommentert punkt for punkt.  
 
Fra byrådets begrunnelse:  
”UDE vil ha en større mulighet til å utvikle en mer helhetlig dag for barna, som inneholder 
undervisning, fritid og leksehjelp. En koordinering av tilbudet vil gi gevinster både i forhold til 
større fleksibilitet mellom undervisningen og fritidsdelen og til den totale 
ressursdisponeringen.”  
 
Bydelsdirektørens vurdering:  
Et koordinert tilbud for barna og fleksibilitet mellom undervisning og fritid i forhold til 
ressursdisponering er positivt, dersom man greier å få det til. 
Utvikling av et helhetlig tilbud lyktes bare delvis da UDE hadde ansvaret for SFO.  
For å få dette til, må skolene/ skolens personale anerkjenne fritidspedagogikken som et 
likeverdig fagområde og anerkjenne SFO som en tjeneste likeverdig med undervisningen. 
Fritidsdelen bør være representert i skolens lederteam.  
Da bydelene overtok ansvaret 01.01.2004 var det store forskjeller på SFO-tilbudet fra skole til 
skole og det var lite som regulerte tilbudet i forhold til innhold.  
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Bydelen har jobbet systematisk med kvaliteten og innholdet i SFO-tilbudet. Det vises til 
Kommunerevisjonens rapport som bekrefter at SFO gir et kvalitativt godt tilbud innenfor krav 
stilt til tjenesten. 
De lokale variasjonene innenfor SFO-tilbudet dreier seg i alt vesentlig om at mange SFOer yter 
mer enn minimumskravet, for eksempel ved tilbud om sommeråpen SFO. Videre er ulikheter 
begrunnet i hensyn til barnas/ barnegruppenes ulike forutsetninger og behov. Det er viktig at 
SFOene har klare likhetstrekk og felles krav til kvalitet, samtidig med at mangfoldet utvikles i 
samsvar med lokale forhold og brukernes behov.  
 
Fra byrådets begrunnelse:  
"Skolens personale kan da involvere seg direkte i arbeidet med leksehjelp eller veilede de 
personer i SFO som daglig skal utføre dette arbeidet. Dette vil heve kvaliteten på 
leksehjelpstilbudet.” 
 
Bydelsdirektørens vurdering:  
Bydelens skolefritidsordninger har alle tilbud om leksehjelp, flere av dem i samarbeid med 
skolen.  
Det finnes mange kvalifiserte ansatte i SFO som kan ivareta leksehjelp i det daglige. Hvis man 
vurderer at dette tilbudet også skal inneholde "støtteunderervisning" til svake elever, kan det 
være nødvendig med medvirkning fra undervisningspersonalet.  
Innholdet i leksehjelpsordningen har hittil ikke vært definert og ansvarsdeling mellom skole og 
SFO har vært uklar. For eksempel har skolene mottatt midler til leksehjelp, mens SFO skal ha 
ansvar for tilrettelegging av leksehjelpen.  
Forutsatt at leksehjelpsordningen defineres tydeligere, vil organisering av leksehjelpen bli 
enklere ved en samorganisering av skole og SFO. 
 
Fra byrådets begrunnelse:  
"En overføring av ansvaret for SFO til UDE vil dessuten bedre kunne ivareta tilbudet til 
funksjonshemmede barn i spesialskoler og spesialgrupper på en mer helhetlig måte slik 
bystyret etterspør." 
 
Bydelsdirektørens vurdering:  
Funksjonshemmede barn i spesialskoler og spesialgrupper vil klart profitere på byrådets 
forslag. For denne gruppen er det sannsynligvis mindre forskjeller mellom undervisningsdelen 
og fritidsdelen. Det er også viktig å legge til rette for at det blir mest mulig ro rundt tilbudet til 
disse barna.  
 
Det er også andre enn funksjonshemmede barn i skole og SFO som har særskilte behov, 
heriblant barn med minoritetsbakgrunn. Det må antas at også disse barna vil profittere på en 
heldagsskoletenkning, forutsatt at de ikke kan velge det bort, for eksempel grunnet høy 
oppholdsbetaling.   
 
Det blir viktig å videreføre det tverrfaglige samarbeidet som er etablert rundt barn og deres 
familier. Spesielt med tanke på de minoritetsspråklige familiene.  Personalet ved bydelens 
SFOer er viktige aktører i arbeidet rundt barna og deres familier, der de har nært samarbeid 
med andre tjenester innenfor oppvekstfeltet.   
 
Fra byrådets begrunnelse:  
Byrådet begrunner videre at en overføring av SFO til Utdanningsetaten til bidra til et tilnærmet 
likt SFO-tilbud uansett hvor du bor i byen.  
 
Bydelsdirektørens vurdering:  
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Som allerede bemerket var det lite felles krav til SFO sist ansvaret for SFO var lagt til UDE. 
Det er altså helt andre forhold som er av betydning for utvikling av grunnleggende likhetstrekk 
i SFO, enn organisasjonsmessig tilknytning. Det kan igjen vises til det arbeid bydelen har gjort 
mht utvikling av felles kvalitetskrav.  
En heldagsskolemodell vil likevel gi større anledning for å se SFOs rolle og muligheter i en 
større sammenheng, og dette anses som positivt og nødvendig. For at dette skal kunne utnyttes 
fullt ut må det stilles bestemte krav til skolene om dette. Blant annet bør det stilles krav til at en 
benytter seg av SFO’s unike muligheter som arena for utvikling av samhandling og sosial 
kompetanse. 
 
Fra byrådets begrunnelse:  
”… undersøkelsen viser at de fleste bydeler ikke har etablert et konkret og nært samarbeid 
mellom barnetrinnet i grunnskolen og bydelen.” 
 
Bydelsdirektørens vurdering:  
For flere av SFOene i bydelen har samarbeidet med barnetrinnet blitt videreført som det var da 
ansvaret for SFO var lagt til skolen, men for enkelte har samarbeidet blitt vanskeliggjort etter at 
SFO ble lagt til bydel. Det synes klart at om SFO legges til skolen, vil slikt samarbeid lettere 
kunne etableres og utvikles. Likeledes vil krav fra overordnet nivå lett kunne samordnes når 
dette er en og samme instans. 
 
Mens SFO var organisert i UDE, var det ikke samarbeid SFOene imellom. Dette samarbeidet er 
nå etablert i Bydel Østensjø, og SFOene understreker at dette samarbeidet har vært lærerikt og 
utviklende. Samarbeidet har medført felles kvalitetskrav, samarbeid om aktiviteter for barna, 
felles opplæring av ansatte mv. De ansatte i SFO mener det er svært viktig at det etablerte 
samarbeidet mellom SFOene videreføres. 
 
Ved igjen å overføre SFO til UDE, påpeker ledere i SFO at ansatte opplever å bli en "kasteball" 
mellom bydel og UDE. Dette er tredje gang i løpet av en tiårsperiode at organisasjonsmessig 
tilhørighet endres. Dette skaper lite arbeidsro/ kontinuitet og vil ha en dårlig signaleffekt. 
Derfor er det viktig at en ny organisasjonsendring har høyt fokus på ivaretakelse av personalet, 
og at det tilstrebes at undervisningspersonalet og fritidspersonalet likestilles i en framtidig 
organisering av heldagsskolen.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens vurderinger slik disse framkommer i saken. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: Høringsbrev fra Byrådsavdeling for barn og utdanning 
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Sak 99/07    Prosjekter i sosialtjenesten - orientering om status  
 
Arkivsak: 200600482 
Arkivkode: 364 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 27.08.07  
Råd for funksjonshemmede 28.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 99/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
PROSJEKTER I SOSIALTJENESTEN - ORIENTERING OM STATUS  
 
Bakgrunn 
 
Bydel Østensjø har hatt nedgang i antall sosialhjelpsmottakere det siste året. Noe skyldes et 
godt arbeidsmarked, noe kan også skyldes god kartlegging og rette tiltak.  
 
Sosialtjenesten er todelt, med sosialsenteret som kartlegger henvendelsene og tiltakssenteret 
som foretar oppfølging etter bestilling fra sosialsenteret. Mange av langtidsklientene sliter med 
psykiske og fysiske lidelser, rusproblematikk og språkproblemer, og veien mot en selvstendig 
og meningsfylt tilværelse kan være krevende for den det gjelder. Mange trenger tett individuell 
oppfølging for å komme seg videre.  
 
Med utgangspunkt i regjeringens satsingsområder har bydelen søkt om og fått innvilge 
prosjekt- midler til oppfølging av ulike målgrupper. I denne saken gis en kort orientering om 
status for de pågående prosjektene.  
 
 
Saksframstilling 
 
Bydelen fikk i 2007 midler til seks prosjekter, til sammen kr 3 679 389. Prosjektene er lagt til 
tiltakssenteret. 
 

1. ”Færre utkastelser – oppfølging av namsmannssaker”. 
Støtte fra Husbanken til oppfølging av namsmannssaker. Innvilget støtte tom sept. 2007 
på kr 500 000. Muntlig tilsagn august 2007om ytterligere støtte på kr 500 000. 

 
2. ”Bolig som base”. 

Tilskudd fra Sosial og Helsedirektoratet (SH-dir) gjennom statsbudsjettet for 2007 til 
styrking av kommunalt arbeid med rusmiddelmisbrukere. Innvilget sum kr 470 000. 

 
3. ”Tettere individuell oppfølging av personer som trenger særlig bistand fra kommunen 

for å kunne nyttiggjøre seg målrettede arbeidsmarkedstiltak” (TIO).  
Tilskudd fra SH-dir gjennom statsbudsjettet for 2007.  Innvilget sum kr 629 389 

 
4. ”Ny sjanse”. 
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Tilskudd fra Integrerings og mangfoldsdirektoratet (IMDI) gjennom statsbudsjettet 
2007, til kommunale tiltak for innvandrere – del 3. Innvilget sum kr 500 000. 

 
5. ”Exit”. 

Samarbeid med Rusmiddeletaten om utvikling av rutiner i forbindelse med arbeid med 
ungdom. Pilot-prosjekt der erfaringer skal deles med andre bydeler. 
Tilskudd fra SH-dir gjennom statsbudsjettet for 2006 til styrking av kommunalt 
rusmiddelarbeid. Innvilget sum kr 700 000, overført fra 2006 til 2007. 

 
6. ”Nærhet i storbyen”. 

Tilskudd fra (IMDI) gjennom statsbudsjettet 2007 til kommunale tiltak for innvandrere - 
del 2. Tilskuddet utbetales til Bydel Søndre Nordstrand og er et samarbeidsprosjekt 
mellom bydelene Østensjø, Nordstrand, Søndre Nordstrand.  Innvilget sum kr 380 000. 

 
 
Vedlagt følger en kort statusrapport på de fire første prosjektene.  
Prosjektet  ”Exit” er så vidt igangsatt og er planlagt avsluttet til nyttår. Det vil da bli laget  
en fyldig sluttrapport.  
Prosjektet ”Nærhet i storbyen” er forankret i Bydel Søndre Nordstrand. Også her vil det  
foreligge en sluttrapport ved årsskifte. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Status for prosjekter i sosialtjenesten 2007 tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien       Mary Ann Gursli 
bydelsdirektør       avd.sjef 
 
Vedlegg: 1  
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Sak 100/07  Orientering om igangsetting av to nye prosjekter med 
tilbud til ungdom  

 
Arkivsak: 200400101 
Arkivkode: 321.1 
Saksbehandler: Anne Sissel Slaatsveen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 27.08.07 24/07  
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 100/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ORIENTERING OM IGANGSETTING AV TO NYE PROSJEKTER MED TILBUD 
TIL UNGDOM  
Bakgrunn: 
Etter søknad mottok Bydel Østensjø i juni 2007 tilskudd fra Barne- og 
likestillingsdepartementets Storbymidler. Tilskuddets størrelse er på totalt kr 240 000 og er gitt 
til to ulike tiltak for ungdom. Det meste av støtten, kr. 200 000, er tiltenkt et prosjekt for 
ungdommer med høyt skolefravær.  
Kr 40 000 er innvilget til et datatilbud. På tross av at tilskuddet er betydelig mindre enn 
søknadsummen, ønsker bydelen å igangsette et prøveprosjekt i 01.09. 2007 – 31.12.2007.  
 
Bakgrunnen for dette er at det er naturlig å se disse to prosjektene i sammenheng med bydelens 
engasjement i Oslo kommunes SaLTo satsning (Sammen Lager vi et Trygt Oslo), som retter 
seg særlig mot kriminalitetsforebyggende tiltak i samarbeid med skole og politi. Forskning 
viser at tiltak for elever med høyt skolefravær er viktig for å hindre kriminalitet hos barn og 
unge. I SaLTo handlingsplan for Bydel Østensjø er tidlig intervensjon og unge lovbrytere 
prioriterte satsningsområder. 
 
Saksframstilling: 
Prosjektbeskrivelse 1 -”The Office”: 
”The Office” er et prosjekt primært for ungdomsskoleelever med høyt skolefravær. Det er en 
forutsetning at tiltaket er forankret i et tett samarbeid mellom bydel og skole. Det forutsettes 
også at tilbudet innfrir formelle krav om tilrettelagt undervisning for elever i skolepliktig alder. 
Prosjektet er tenkt lokalisert til Kafé X og Mediaverkstedet hvor det vil bli gitt opplæring i 
Mac, designprogram og internettbruk. Ungdommene vil få praktisk tilrettelagte oppgaver av 
bl.a. eksterne oppdragsgivere. 
Det ble søkt om tilskudd på kr 530 000 i 2007. Bydelen har mottatt kr 200 000 i støtte.  
I søknaden er det skissert at prosjektet ønskes gjennomført over en toårsperiode. 
 
Prosjektbeskrivelse 2 - ”D@tarommet”  
D@tarommet er et prosjekt for å sikre ungdom fra alle sosiale lag lik tilgang til data og 
internett. Dette er tenkt gjennomført ved å tilrettelegge for hjemmelån av pc`er og bruk av 
internett på Mediaverkstedet og Kafé X.  
Det ble søkt om tilskudd på kr 180 000 i 2007. Bydelen har mottatt kr 40 000 i støtte.  
I søknaden er det skissert at prosjektet ønskes gjennomført over en toårsperiode. 
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Plan for organisasjonsmessig forankring og plan for gjennomføring: 
Bydelen har allerede et arbeidstreningsprosjekt, et mediaverksted og et ettermiddagstilbud med 
datatilbud på Kafé X. Sett i sammenheng med disse tiltakene, vil det være mulig prøve ut ”The 
Office” og ”D@tarommet” i et noe mindre omfang enn skissert i prosjektbeskrivelsen.   
Begge prosjektene forutsetter tverrfaglig og tverretatlig samarbeid. Det knytter seg usikkerhet 
til om bydelen skal være hovedansvarlig for et alternativt skoletilbud. Det er også knyttet noe 
usikkerhet til om det er mulig å drive utlån av datautstyr på en forsvarlig måte. Gjennom et 
prøveprosjekt høsten 2007 tas det sikte på å avklare disse problemstillingene samt få et 
grunnlag for å konkludere i forhold til videreføring.   
 
Med bakgrunn i erfaringer fra prøveperioden høsten 2007, tas det en beslutning senest i 
november 2007, om prosjektene bør videreføres i 2008.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om igangsetting av to nye prosjekter med tilbud for ungdom tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Borgny Arthur /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
2 vedlegg: 
1. Prosjektbeskrivelse ”The Office” 
2. Prosjektbeskrivelse ”D@tarommet” 
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Sak 101/07  Skullerud Aktivitetshus - videreutvikling  
 
Arkivsak: 200700387 
Arkivkode: 327.1 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 101/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SKULLERUD AKTIVITETSHUS - VIDEREUTVIKLING  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med bydelens budsjettbehandling for 2007, fattet bydelsutvalget følgende vedtak:  

”Trialtilbudet og det mekaniske verkstedet på Skullerud aktivitetshus søkes 
videreutviklet ved at det tas kontakt med nabobydeler og ulike organisasjoner, f. eks. 
motororganisasjoner, for å vurdere om det kan lages et utvidet tilbud basert på stedes 
muligheter. Det igangsettes et arbeid for å søke avklart muligheten til å bruke 
trialløypen som ligger på Skullerud. Det legges fram en egen sak for bydelsutvalget i 
løpet av første halvår. Saken forutsettes drøftet med brukerne og behandlet i 
Ungdomsrådet før BU-behandling. Inntil en eventuell omlegging av driften ved 
Skullerud aktivitetshus opprettholdes nåværende drift. Det avsettes 500 000 på 
budsjettet til dette.  

 
Saksframstilling: 
I forbindelse med oppfølgingen av bydelsutvalgets vedtak ble det nedsatt en arbeidsgruppe.  
Arbeidsgruppas oppgave har vært planlegging og gjennomføring av en ungdomshøring og  
utarbeidelse av forslag til endring av klubbvirksomheten, inkludert videreutvikling av trial- og  
motortilbudet.  
Arbeidsgruppa består av fritidsledere ved Bøler fritidsklubb/Skullerud Aktivitetshus og  
Skøyer’n fritidsklubb/Kafè X, samt klubbledere ved Skullerud Aktivitetshus og Bøler 
fritidsklubb.  
 
Motor- og trialtilbudet  
Aktivitetshuset har nå fått ansatt to personer med motor- og trialkompetanse på klubben.  
Klubben er i besittelse av tre 50cc, en 250cc og en 280cc trialsykkel. Det er laget 
statusrapporter på alle syklene, og det arbeides med å få alle i drift. Pr. i dag er det bare tre av 
syklene som det er mulig å bruke. Det har vært vanskelig å få tak i ansatte med kompetanse 
innenfor motor.  
Derfor etterslep med hensyn til vedlikeholdsarbeid på syklene.  
 
Aktivitetshuset har tillatelse til å bruke Skullerud skoles ballplass for kjøring, og det er denne  
som utgjør tilbudet som gis. For å gi ungdommene større utfordringer, ble det i mai søkt 
Friluftsetaten om godkjenning av bruk av skogsløpe som ligger like ved aktivitetshuset, syd for 
Skullerud skole. Bydelen mottok i juni svar fra Friluftsetaten som etter vurdering av saken 
finner ikke å kunne gi tillatelse til bruk av trialløypa. Friluftsetaten begrunner avslaget med at 
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løypa ligger innenfor markagrensen, og viser til strenge restriksjoner når det gjelder anlegg, 
tiltak og aktiviteter.  
 
I samarbeid med Osloungdommens motorsenter har alle brukerne av trialtilbudet fått tilbud om 
den teoriopplæringen som trengs for å få godkjent lisens. Det har vært gjennomført tilrettelagt  
undervisning slik at alle som ønsker dette, skal ha muligheten for å tilegne seg denne  
kompetansen.  
 
Før sommeren ble det arbeidet med å lage gode rutiner for bruk og vedlikehold av syklene, 
samt verkstedet. Etter sommerferien planlegges det å gjennomføre servicekurs, med 
vektlegging på istandsetting av mopeder før vinterlagring.  
For å rekruttere flere ungdommer fra neste skoleår, planlegges det å gjennomføre åpen dag 
samt et eget kurs for jenter på begynnelsen av høsten.  
 
Skullerud Aktivitetshus samarbeider med Osloungdommens motorsenter på Hvervenbukta.  
Dette samarbeidet har gitt muligheter til å låne sykler og benytte senteret på Hvervenbukta til 
kjøring for ungdommer. I tillegg bistår de ved alle typer spørsmål, regelverk for trialkjøring og 
søknader i forbindelse med lisenser.  
Det har vært kontakt med Osloungdommens motorsenter på Grorud. De tilbyr ikke trialkjøring.  
Derfor er det foreløpig ikke inngått noe samarbeid med dem. 
 
Ungdomshøring/brukermedvirkning  
Aktivitetshuset har en fast brukergruppe hvor de fleste er knyttet til trialtilbudet. Stedet er lite  
og intimt, noe som gjør at det blir tett kontakt mellom brukere og ansatte. Det er hele tiden 
dialog om tilbud og aktiviteter. I tillegg har det vært arrangert en åpen ungdomshøring der  
temaet var drift av Aktivitetshuset. Det ble stilt spørsmål om tilbud innenfor trial, bruk av  
verkstedet, andre aktiviteter, åpningstider og internett- og ettermiddagstilbud.  
 
Ungdommene som har uttalt seg, har vært spesielt opptatt av at det skal være tilgjengelig utstyr, 
og at utstyret er i god stand. De har bl.a. gitt uttrykk for ønske om å kunne få større utfordringer 
i trialkjøringen ved kjøring i skogsløypa. Hvis dette ikke er mulig, ønsker de innimellom å reise  
til Hvervenbukta for å kjøre. De understreker også at syklene er veldig gamle. Det har skjedd 
mye i forhold til utviklingen av sykler. Syklene som finnes på Skullerud Aktivitetshus vurderes  
som ”veldig gammeldagse”.  
 
Ungdommene har videre gitt uttrykk for at de ønsker å pusse opp lokalene slik at de blir mer  
ungdomsvennlige, og at utstyr til aktiviteter som blant annet biljard, dart, PS2 og triksesyklene,  
oppdateres. Noen av ungdommene har tenkt å søke videre skole innenfor mekaniske fag, og 
ønsker å være mer deltagende i verkstedarbeidet.  
 
De ungdommene som deltok i høringen, er mest opptatt av trialtilbudet, og var usikre med 
tanke på nye aktiviteter. Imidlertid mente de at fjernstyrte bensinbiler kunne slå an. I tillegg til  
et godt internettilbud med bra maskiner og nettilgang, ville dette være et attraktivt tilbud.  
 
Ungdommene var fornøyd med de dagene og tidspunktene klubben var åpen, men ønsket seg  
flere uker åpent om sommeren, selv om dette kunne resultere i at man måtte stenge noe mer i  
vinterhalvåret. De mente at ettermiddagstilbud etablert i tilknytning til en type kafé et par  
ganger i uken, der ungdom kan drive med lekselesing, prosjekter og ha tilgang på data, var et 
tilbud som kanskje kunne slå an.  
 
Det ble lagt frem egen sak for Ungdomsrådet 11. juni 2007 der det ble fattet følgende 
enstemmige vedtak: 
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* Forslagene som har kommet inn er gode. 
* Tilbudet må promoteres mye bedre da det er mange i bydelen som ikke har hørt om 
Skullerud Aktivitetshus. 
* Det kan satses på bil i tillegg til moped. For eksempel kan de skifte dekk for andre. 
Dette er en måte å samle inn penger til sykler og utstyr på. 

 
Utfordringer  
For å kunne gi ungdom tilbud om å kjøre trial, må det være ansatte med aktivitetslederkurs.  
Disse kursene arrangeres på ulike steder i landet, det kan gå to-tre år mellom hver gang de  
holdes på Østlandet. Det er en stor utfordring å få tak i dyktige medarbeidere med rett  
kompetanse til deltidsstillinger, og enda større utfordring å beholde medarbeidere over tid, da 
dette ofte er en jobb som tas ved siden av studier. Det vil derfor i perioder være vanskelig å få 
tak i kvalifiserte medarbeidere for å tilby trialkjøring som aktivitet. For tiden er det løst ved at  
en av ungdommene som tidligere har hatt kurs, jobber en kveld i uka ved siden av skolen.  
 
Siden det nå er gitt avslag på søknaden om å benytte skogsløypen, vil det lokale tilbudet være 
begrenset til Skullerud skoles ballplass. Det vil imidlertid være en mulighet å kunne kjøre på 
Hvervenbukta på torsdager. Dette forutsetter tilgang på bil som kan trekke en henger med 
syklene, samt ansatte med førerkort for slik bil.  
 
Flere sykler er så gamle at det trenges en utskifting. Muligheter for å finanseiere nye sykler  
ved å søke eksterne midler, vurderes.  
 
Når det gjelder internett-tilbud, er etablering av et slikt tilbud avhengig av tildeling av ekstra 
midler til formålet.  
 
Videre arbeid og planer  
Klubben har en del faste brukere, flest gutter og noen jenter. Rekruttering av nye brukere vil 
være et viktig satsningsområde. Med sikte på nyrekruttering er det i første omgang valgt å satse  
på å få på plass et tilbud av god kvalitet som er attraktivt for ungdommene, og som medvirker 
til de får lyst og interesse til å komme igjen.  
 
Videre anses det ønskelig å satse på  
• tilrettelegging for andre aktiviteter på de dagene det ikke er trialkjøring  
• utvikling av alternative aktiviteter som kan nå ungdommer som i dag ikke benytter klubben  
• samarbeid med Skullerud skole om ettermiddagstilbud  
• utvidelse av åpningstid/antall uker om sommeren  
• å søke eksterne prosjektmidler til innkjøp av sykler  
• oppgradering av lokalene.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:  

1. Driften ved Skullerud Aktivitetshus videreutvikles i tråd med de linjer som er trukket 
opp i saksframlegget. Driften i 2007 skjer innenfor de rammer som er avsatt i budsjettet. 

2. Det søkes ekstern finansiering der dette er mulig. 
 
 
 
Tove Stien /s        Borgny Arthur /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 102/07  Status brukervalg i hjemmetjenesten mai, juni og juli 
2007  

 
Arkivsak: 200400545 
Arkivkode: 225 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 27.08.07  
Omsorgskomite 27.08.07  
Råd for funksjonshemmede 28.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 102/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
STATUS BRUKERVALG I HJEMMETJENESTEN MAI, JUNI OG JULI 2007  
 
Bakgrunn: 
Brukervalg for hjemmetjenesten, praktisk bistand, ble innført i Bydel Østensjø fra 01.06.2006 
på bakgrunn av bystyrevedtak av 08.06.2005 (sak 219).  
 
Antall brukere som har valgt privat leverandør: 
For utvikling av brukervalg i bydelen vises til nedenstående tabell. Den viser oversikt per 
måned over 
• antall brukere totalt i Bydel Østensjø 
• antall brukere i bydelen som velger privat leverandør  
• andel brukere i Bydel Østensjø som har valgt privat leverandør  
• andel brukere som har valgt privat leverandør i alle 15 bydeler.  
 
Det er også tatt med i tabellen hvor mange timer praktisk bistand som det totalt er vedtak om i 
bydelen, og hvor mange timer som leveres av privat leverandør. 
 
 Des 

2006 
Jan 
2007 

Feb 
2007 

Mars 
2007 

Apr 
2007 

Mai 
2007 

Juni 
2007 

Juli 
2007 

Aktive brukere totalt i Bydel 
Østensjø 

1375 1340 1370 1355 1367 1377 1382* 1366* 

Antall valgt privat leverandør 51 54 60 71 69 72 81 85 

Andel brukere med privat 
leverandør 

3,71 % 4,03 % 4,38 % 5,2 % 5,0 % 5,2 % 5,9 % 6,2 % 

Gj.snitt andel alle bydeler 10,7 % 11,2 % 11,7 % 12,8 % 12,3 % 12,4% 13 %  

Vedtakstimer alle brukere i 
Bydel Østensjø 

 5527 5359 5954 5871 6119 5950 6102 

Sum timer privat leverandør  279 296 373 372 383 415 433 

Andel tid til privat leverandør  5,06 % 5,53 % 6,26 % 6,3 % 6,3 % 6,9 % 7,1 % 
* 1 bruker har valgt tjenester fra Hjemmetjenesten for døve og døvblinde, som er en kommunal tjeneste 
Brukerne i Bydel Østensjø er fordelt på alle de private leverandørene som tilbyr tjenester i 
bydelen og den kommunale leverandøren av hjemmehjelpstjenester for døve og døvblinde.  
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Redegjørelse for status brukervalg mai, juni og juli 2007 tas til orientering.  
 
 
 
 
Tove Stien /s      Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør      avdelingssjef 
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Sak 103/07  Intermediærenhet Ullevål sektor, status juni 2007  
 
Arkivsak: 200600699 
Arkivkode: 240 
Saksbehandler: Solveig Nyhamar 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 27.08.07  
Omsorgskomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 103/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
INTERMEDIÆRENHET ULLEVÅL SEKTOR, STATUS JUNI 2007  
 
Bakgrunn: 
Det er nedsatt en arbeidsgruppe med representanter utvalgt av de respektive bydelsdirektører i 
bydelene Østensjø, Nordre Aker, Nordstrand og Søndre Nordstrand, samt direktør ved 
medisinsk divisjon og sektorkoordinator ved Ullevål Universitetssykehus (UUS). Bydel 
Østensjø har hatt prosjektansvaret, som den bydel som skal drifte enheten. 
 
For å kunne avklare en del spørsmål nærmere, særlig med hensyn til målgruppe, 
inntakskriterier, behandlingstid, prismodell m.v, ønsket arbeidsgruppen å innhente erfaringer 
fra Søbstad sykehjem i Trondheim som i dag driver en intermediærenhet i samarbeid med St. 
Olavs Hospital. Arbeidsgruppen besøkte Søbstad sykehjem den 30.mai i år med et påfølgende 
arbeidsseminar i konferanselokaler på flyplassen den 31.mai. På Søbstad deltok også, etter 
ønske fra arbeidsgruppen, representanter for en hjemmetjenestesone og ett av de fire 
forvaltningskontorene i Trondheim, i tillegg til representantene fra intermediærenheten, 
sykehjemsavdelingen og St. Olavs hospital.  
 
Saksframstilling: 
Etter studieoppholdet har arbeidsgruppen kommet fram til nedenstående konklusjoner og 
anbefalinger. Innholdet i dette vil bli drøftet i de deltagende bydeler og ved Ullevål 
Universitetssykehus, og man vil deretter prøve å bli enige om hovedprinsippene for arbeidet 
videre. Det er flere problemstillinger og avklaringer de samarbeidende instanser må gå 
grundigere inn på i det videre arbeidet. Det avholdes også jevnlige møter mellom 
Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester (VST) og de bydelene som skal ha 
driftsansvaret for de respektive intermediærenheter i de ulike sykehussektorene i Oslo 
kommune, slik at føringer for videre arbeid vil også komme fra dette samarbeidet.  
 
Arbeidsgruppens konklusjoner så langt 
Arbeidsgruppen var enig om at man ville foreslå en form for rammefinansiering. En riktig 
finansieringsordning vil være en forutsetning for å få til et godt samarbeid.  
  
Arbeidsgruppen vil prøve å få foretatt beregninger av insparingsmulighetene ved en 
intermediærenhet, i form av reduksjon av re-innleggelser i sykehuset, redusert liggetid i 
sykehuset og antall B-meldte. 
 
Arbeidsgruppens  forslag til itnntaksrutiner i Ullevål sektor  
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• Avdelingene ved UUS velger ut og melder til IME brukere i henhold til omforente 
inntakskriterier  

• Avdelingsleder ved IME aksepterer eller avslår forespørselen  
• Ved avslag går saken til sektorkoordinator på UUS  
• Ved fortsatt uenighet mellom sykehus og IME, avgjør bydelsoverlegen i Bydel 

Østensjø.  
  

Foreløpige forslag til inntakskriterier  
• Pasienten skal være over 60 år og beboer i Bydel N. Aker, Nordstrand, S. 

Nordstrand eller Østensjø 
• Akutt sykdom som førte til innleggelse i sykehus skal være ferdig utredet 
• Pasienter ved IME kan ha varierende funksjonsnivå, men må ha antatt potensiale for 

utskriving til hjemmet senest innen 21 dager 
• Pasienter må være mentalt i stand til å delta i behandlingen ved IME 
• Det må alltid være en individuell vurdering ved inntak 

 
Foreløpige forslag til eksklusjonskriterier 

• Pasienten er ikke ferdig utredet 
• Pasienten er ikke stabilisert medisinsk 
• Pasienten antas å kunne utskrives innen 5-7 dager fra sykehus og til hjemmet 
• Pasienten har ikke mental kapasitet til å delta i samhandling og behandling ved IME 
• Pasient antas å være i behov av langtidsplass 

 
Arbeidsgruppens syn på plassering av enheten 
Arbeidsgruppens anbefaling er at det tas i bruk 8 rom på Abildsø bo- og 
rehabiliteringssenter til intermediaærenhet, med følgende begrunnelse: 
• Ullevål sykehus har ikke plass til intermediærenhet per d.d.  
• Ved plassering av IME på et sykehjem, mener arbeidsgruppen at dette kan gi et vktig 

signal til bruker og pårørende om at bruker er på vei tilbake til hjemmet 
• Abildsø bo- og rehabiliteringssenter er et undervisningssykehjem, med de mulighetene 

dette kan gi for et fruktbart samarbeid 
• Som en bieffekt kan plassering av IME på et sykehjem  bidra til bedret 

omdømme/status for arbeid i 1.linjen i bydel og på sykehjem 
  

16 plasser på 8 rom på Abildsø bo- og rehabiliteringssenter  
På Abildsø bo- og rehabiliteringssenter er det fløyer med hhv 7 og 8 rom, med tilknyttet 
stue/kjøkken etc. Når en fløy med 8 rom blir omgjort til intermediærenhet, omgjøres rommene 
til dobbeltrom, slik at det tilsammen gir 16 plasser. Dette vil riktignok medføre en reduksjon av 
8 langtids sykehjemsplasser, men arbeidsgruppen mener det er svært sannsynlig at en 
intermediærenhet vil redusere behovet for langtidsplasser utover disse 8 plassene. Det er et 
hovedmål for hele prosjektet at eldre skal kunne bo hjemme lenger, med den kroniske lidelsen 
de måtte ha. Byrådsavdelingen har derfor klarert at arbeidet kan starte opp ved Abildsø bo- og 
rehabiliteringssenter, og at bydelen kan drifte en intermediær enhet for Ullevål sektor i en av 
fløyene her. Antatt oppstart av intermediærenhet med 16 plasser (8 rom) på Abildsø bo- og 
rehabiliteringssenter kan følgelig bli ved årsskiftet 2007/2008, eventuelt tidlig vår 2008, noe 
avhengig av når rekruttering kan starte. 
 
 
 
Prismodell 
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Arbeidsgruppen foreslår en prismodell hvor utgiftene fordeles mellom kommunen og sykehuset 
i forholdet 2:1. Arbeidsgruppen mener videre at dette må gjøres som rammefinansiering fra 
kommunen/bydelene sin side, ikke ved stykkprisfinansiering. Dette kan gjøres ved at de 
deltagende bydelene får et kutt i rammen for 2008, tilsvarende det beløp som utgjør 
kommunens andel av IME. Fordelingen mellom bydelene kan for eksempel knyttes til 
kriteriefordelingen innen FO3 som angår eldrebefolkningen.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
sak om intermediærenhet i Ullevål sektor, status per juni 2007, tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef   
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Sak 104/07  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo og 
servicesenter 30.05.2007  

 
Arkivsak: 200700168 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 27.08.07  
Omsorgskomite 27.08.07  
Råd for funksjonshemmede 28.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 104/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT FRA UANMELDT TILSYN VED ØSTENSJØ BO OG SERVICESENTER 
30.05.2007  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og 
servicesenter den 30.05.2007 og uttalelse fra sykehjemsetaten datert den 26.07.2007.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter den 30.05.2007 
tas til orientering.   
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 2 
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SAK 105/07  RAPPORT FRA ANMELDT TILSYN VED OPPSALHJEMMET 
18.06.2007  
 
Arkivsak: 200700168 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 27.08.07  
Omsorgskomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 105/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT FRA ANMELDT TILSYN VED OPPSALHJEMMET 18.06.2007  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes tilsynsutvalgets rapport fra anmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 
18.06.2007, tilsynsutvalgets tillegg til rapport fra møte 18.06.2007. Uttalelse fra 
sykehjemsetaten er ikke mottatt ved utsendelse av saken og vil bli ettersendt.   
 
Den 19.07.2007 sendte administrasjonen en mail til sykehjemsetaten og ba dem snarest følge 
opp BU vedtak 79/07 vedrørende manglende oppslag om tilsynsutvalg og etterlyste 
redegjørelse om brannsikring. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra anmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 18.06.2007 og tilsynets 
tillegg til rapport, tas til orientering.   
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 3 (hvorav ett vedlegg – uttalelse fra sykehjemsetaten ettersendes) 
 



 

 56 



 

   57

 

Sak 106/07  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem avd 
Økern alders- og sykehjem 19.06.2007  

 
Arkivsak: 200700168 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 27.08.07  
Eldrerådet 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 106/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT FRA UANMELDT TILSYN VED LANGERUD SYKEHJEM AVD ØKERN 
ALDERS- OG SYKEHJEM 19.06.2007  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem, 
avdeling Økern- alders og sykehjem, den 19.06.2007, og uttalelse fra sykehjemsetaten datert 
den 26.07.2007.   
 
Bydelsdirektøren har ingen kommentarer til rapporten.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem, avdeling Økern- alders og 
sykehjem den 19.06.2007, tas til orientering.   
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 2 
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Sak 107/07  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem avd 
Ljabruhjemmet 19.06.2007  

 
Arkivsak: 200700168 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 27.08.07  
Omsorgskomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 107/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT FRA UANMELDT TILSYN VED LANGERUD SYKEHJEM AVD 
LJABRUHJEMMET 19.06.2007  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem, 
avdeling Ljabruhjemmet den 19.06.2007 og uttalelse fra sykehjemsetaten datert den 
26.07.2007.   
 
Bydelsdirektøren har ingen kommentarer til rapporten.   
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem, avdeling Ljabruhjemmet 
den 19.06.2007 tas til orientering.   
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 2 
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Sak 108/07  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og 
rehabilteringssenter 19.06.2007  

 
Arkivsak: 200700168 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 27.08.07  
Omsorgskomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 108/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT FRA UANMELDT TILSYN VED ABILDSØ BO- OG 
REHABILTERINGSSENTER 19.06.2007  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og 
rehabiliteringssenter den 19.06.2007, og uttalelse fra sykehjemsetaten datert den 26.07.2007.   
 
Bydelsdirektøren har ingen kommentarer til rapporten.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og rehabiliteringssenter den 
19.06.2007 tas til orientering.   
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar  /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 2 
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Sak 109/07  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Kjernehuset 19.06.2007  
 
Arkivsak: 200700168 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Trude Blester 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 27.08.07  
Råd for funksjonshemmede 28.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 109/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT FRA UANMELDT TILSYN VED KJERNEHUSET 19.06.2007  
 
Bakgrunn: 
Vedlagt oversendes tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Kjernehuset den 
19.06.2007. 
 
Saksframstilling: 
Bydelsdirektørens merknader til rapporten. 

• Det er gjort avtale med rengjøringsbyrået at lukene skal rengjøres ved behov. I følge 
teamleder på Kjernehuset gjøres dette jevnlig.  

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Kjernehuset 19.06.2007 og bydelsdirektørens merknader tas til 
orientering. 
 
 
 
Tove Stien/s       Mary Ann Gursli/s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: 1 
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Sak 110/07  Årsmelding 2006, Manglerud-, Abildsø- og Rustad 
eldresenter  

 
Arkivsak: 200400614 
Arkivkode: 332.0 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 27.08.07  
Omsorgskomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 110/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ÅRSMELDING 2006, MANGLERUD-, ABILDSØ- OG RUSTAD ELDRESENTER  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes årsmelding 2006 fra Manglerud-, Abildsø- og Rustad eldresenter til 
orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding 2006 fra Manglerud-, Abildsø- og Rustad eldresenter tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef  
 
Vedlegg: 1 
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Sak 111/07  Årsmelding 2006 Oppsal eldresenter  
 
Arkivsak: 200700595 
Arkivkode: 332.0 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 27.08.07  
Omsorgskomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 111/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ÅRSMELDING 2006 OPPSAL ELDRESENTER  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes årsmelding 2006 fra Oppsal eldresenter til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding 2006 fra Oppsal eldresenter tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef  
 
vedlegg 1 
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Sak 112/07  Årsberetning 2006 Manglerud frivillighetssentral  
 
Arkivsak: 200700210 
Arkivkode: 356.6 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Omsorgskomite 27.08.07  
Eldrerådet 27.08.07  
Råd for funksjonshemmede 28.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 112/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ÅRSBERETNING 2006 MANGLERUD FRIVILLIGHETSSENTRAL  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes årsberetning 2006 for Manglerud frivillighetssentral. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsberetning 2006 for Manglerud frivillighetssentral tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s     Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør     avdelingssjef 
 
Vedlegg:  1 
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Sak 113/07  Oppfølging av BU-vedtak om bydelens 
informasjonsformidling og medieplan mv. - forslag til 
endret fremdrift  

 
Arkivsak: 200700613 
Arkivkode: 061.0 
Saksbehandler: Åse Merete Ternå 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 03.09.07 113/07  
 
OPPFØLGING AV BU-VEDTAK OM BYDELENS INFORMASJONSFORMIDLING 
OG MEDIEPLAN MV. - FORSLAG TIL ENDRET FREMDRIFT  
 
Bakgrunn: 
Bydelsutvalget vedtok under behandlingen av budsjett 2007 (sak 187/2006) en rekke 
verbalvedtak vedrørende bydelens informasjonsformidling m.v. BU-vedtaket lyder som følger:  
 
Det gjennomføres følgende tiltak: 
• Alle informasjonsbrosjyrer og annen generell informasjon gjennomgås og 
vurderes i forhold til målgruppene. Om nødvendig endres rutiner for at 
målgruppene sikres relevant informasjon og lett tilgang til betjening for om 
ønskelig ytterligere informasjon. 
• Det utarbeides en egen medieplan som brukes systematisk overfor aktuelle 
medier for på denne måten å nå flest mulig av bydelens beboere med interessant 
og relevant informasjon. Dette er ment å være i tillegg til nåværende 
kulturkalender. 
• Bydelens hjemmesider gjennomgås av en (eventuelt flere) godt kvalifiserte 
person(er) med tanke på å bedre og lette mulighetene for å finne aktuell 
informasjon, samt en visuell forbedring med samme formål. 
• Det vurderes om det er hensiktsmessig å etablere publikumsterminaler på noen 
(eventuelt alle) tjenestesteder, hvor søknadsskjema med tilleggsforklaringer og 
annen relevant informasjon finnes. Det vurderes også om dette bør legges på 
bydelens hjemmeside 
• Det etableres hensiktsmessige e-post-grupper som kan brukes pro aktivt i 
forhold til arrangementer, informasjon m.m. både fra bydelsadministrasjonen og 
andre institusjoner og organisasjoner 
• Det søkes alle mulige steder om penger til dette prosjektet. Hvis man ikke lykkes 
med å skaffe tilstrekkelig med midler, tas saken opp i bydelsutvalget senest 
første møte etter sommerferien 2007. 
• Administrasjonen tar kontakt med leverandører av infokiosker for å få forslag til et 
slikt informasjonsopplegg 
 
 
 
Saksframstilling: 
Det fremgår av ovenstående BU-vedtak at bydelsutvalget ba om å bli forelagt en sak 
vedrørende et prosjekt knyttet til disse vedtakspunktene, herunder finansiering, senest første 
møte etter sommerferien 2007. 
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Grunnet redusert bemanning i administrasjonsavdelingen pga. beordringer av ansatte til 
sykehjemsavdelingen og byrådsavdelingen, har det i første halvår 2007 ikke vært kapasitet til å 
igangsette og gjennomføre de tiltak som følger av bydelsutvalgets vedtak.  
 
Bydelsdirektøren ber derfor om utsatt frist for å fremlegge ovennevnte sak, bl.a. med bakgrunn 
i vedtakets omfang kombinert med administrasjonsavdelingens ansvar og oppgaver knyttet til 
gjennomføring av valg 2007. Saken vil i så fall bli forelagt det nye bydelsutvalget for 
behandling.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget gir tilslutning til at sak om oppfølging av BU-vedtak om bydelens 
informasjonsformidling og medieplan etc. utsettes og behandles av det nye bydelsutvalget. 
 
 
 
Tove Stien /s       Åse Merete Ternå /s 
bydelsdirektør       konst. avd.sjef adm.avd. 
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Sak 114/07  Endringer i representasjon i driftsstyret ved Skullerud 
skole  

 
Arkivsak: 200400006 
Arkivkode: 40 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 114/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ENDRINGER I REPRESENTASJON I DRIFTSSTYRET VED SKULLERUD SKOLE  
 
Bakgrunn: 
Bydelsadministrasjonen er i brev fra Utdanningsetaten gjort oppmerksom på at medlemmer og 
varamedlemmer ikke kan velges til driftsstyrer, jmfr. standardreglement for driftsstyrer § 1-5 
punkt 6: (…)Bystyrets medlemmer og varamedlemmer kan ikke velges til driftsstyrene 
(Reglement for bystyret § 43).  
 
Saksframstilling: 
Bydelsutvalget har innstilt Amit Joshi (A) som varamedlem til driftsstyret ved Skullerud skole. 
Amit Joshi (A) er valgt som vararepresentant til bystyret for inneværende valgperiode og kan 
derfor ikke oppnevnes til driftsstyret. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget foreslår for utdanningsetaten nyoppnevning til driftsstyret ved Skullerud skole:  
 
Skullerud skole: _____________________som ny vararepresentant istedenfor Amit Joshi 
(A). 
 
 
 
Tove Stien /s       Therese Kloumann Lundstedt /s 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
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Sak 115/07  Søknad om tillatelse til tiltak, Østensjøveien 72-74 
(G.NR.144 B.NR. 287)  

 
Arkivsak: 200400911 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 115/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SØKNAD OM TILLATELSE TIL TILTAK, ØSTENSJØVEIEN 72-74 (G.NR.144 B.NR. 
287)  
 
 
Saksframstilling: 
Grunnet svarfrist innen 4 uker etter mottak av sak er uttalelsen gitt administrativt. Eventuelle 
endringer av bemerkningene vil bli ettersendt etter politisk behandling. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bemerkninger til søknad om tillatelse til tiltak, Østensjøveien 72-74 ( G.NR. 144 B.NR.287) 
tilsluttes. 
 
 
 
Tove Stien /s        Kjell Erik L’Abée-Lund /s 
bydelsdirektør        bydelsoverlege 
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Sak 116/07  Adkomst til nye Trasophallen. Planforslag til offentlig 
ettersyn  

 
Arkivsak: 200400847 
Arkivkode: 17 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 116/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ADKOMST TIL NYE TRASOPHALLEN. PLANFORSLAG TIL OFFENTLIG 
ETTERSYN  
 
 
Saksframstilling: 
Grunnet svarfrist innen 08.08.2007 er uttalelsen gitt administrativt. Eventuelle endringer av 
bemerkningene ettersendes etter politisk behandling. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bemerkninger til adkomst til nye Trasophallen, planforslag til offentlig ettersyn, tilsluttes.  
 
 
 
Tove Stien /s       Kjell Erik L’Abée-Lund /s 
bydelsdirektør       bydelsoverlege 
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Sak 117/07  Forslag til kommunedelplan for torg og møteplasser - 
offentlig ettersyn  

 
Arkivsak: 200500922 
Arkivkode: 511.2 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 27.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 117/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
FORSLAG TIL KOMMUNEDELPLAN FOR TORG OG MØTEPLASSER - 
OFFENTLIG ETTERSYN  
 
Bakgrunn: 
Det vises til oversendelse av forslag til kommundelplan for torg og møteplasser for offentlig 
ettersyn. 
Hensikten med kommunedelplanen er å sikre et nettverk av offentlige tilgjengelige og gode 
møteplasser i alle bydeler utenfor sentrum. Plassene skal spesielt legges til rette for barn, unge 
og eldres behov, og skal bidra til bydelens identitet. 
 
Planforslaget er et resultat av et samarbeid mellom Plan- og bygningsetaten, Eiendoms- og 
byfornyelsesetaten, Samferdselsetaen og Vann- og avløpsetaten. 
I bydelene har det vært gjennomført en lokal samarbeidsprosess, som har gitt et viktig grunnlag 
for de forslagene som legges frem.  
 
Planforslaget består av fire plankart som viser strukturen av torg og møteplasser i hele 
byggesonen unntatt sentrumsområdet. Strukturen omfatter både eksisterende og nye torg- og 
møteplasser, samt forbindelser mellom dem. Torgene/møteplassene foreslås fastlagt med 
bindende arealbruk, og inndeles i følgende typer: Torg/plass, annen overordnet møteplass, 
strøksgate, annen gate som skal tilrettelegges som møteplass, overordnet forbindelse og lokale 
torg og møteplasser.  
 
Planen inneholder bestemmelser som fastlegger en rekke kvalitetskrav til torg og møteplasser, 
slik at de blir gode steder å møtes. Bestemmelsene foreslås også å stille krav om sikring og 
opparbeidelse av gode torg og møteplasser ved nye store utbyggingsprosjekter i utpekte 
transformasjons- og utviklingsområder i byen. 
 
For planforslagets torg og møteplasser som er regulert til utbyggingsformål vil planen 
tilsidesette reguleringsplanen. For torg og møteplasser som allerede i dag er sikret som et 
offentlig tilgjengelig areal i reguleringsplanen, vil denne opprettholdes. Kommunedelplanens 
bestemmelser kommer her i tillegg til reguleringsplanen og til evt. reguleringsbestemmelser. 
 
Kommunedelplanen og kartene er ikke egnet for kopiering og utsendelse, men er lagt ut på 
Plan- og bygningsetatens hjemmeside :  www.pbe.oslo.kommune.no 
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Saksframstilling: 
 
 Planens innhold vedrørende Bydel Østensjø: 
 
På allmøtet i bydelen ble det foreslått ulike tiltak knyttet til dagens møteplasser. Et 
gjennomgangstema var opparbeiding av benker på flere steder som badeplasser og utenfor 
kjøpesentrene. Det var interesse for å etablere/reetablere torg utenfor kjøpesentrene, og det ble 
uttrykt behov for opprustning og vedlikehold av bl.a. Høyenhallparken, Abildsøparken og 
områdene ved Østensjøvannet. Gårdsanleggene ble trukket fram som viktige ressurser. 
Flere er relativt nylig regulert til allmennyttig formål og har potensiale til å utvikles som 
møtesteder.  
 
 
I kommundeleplanen er følgende 16 plasser nevnt. De to første med forslag til juridisk sikring, 
og de neste 14 er sikret i planen. 
 

1. Nordre Skøyen hovedgård 
2. Prinsippforslag til ny plass på Skullerud 
3. Bøler eldresenter 
4. Bøler samfunnshus 
5. Bøler senter 
6. Bølerbanen og Bøler skole 
7. Haraløkka. 
8. Hellerud amfi 
9. Høyenhallparken 
10. Høyenhall skole 
11. Ljanselva 
12. Sagløkka 
13. Skullerudstua 
14. Trasop 
15. Østensjø gård  
16. Østensjøvannet   

 
Bydelens prioriteringer ift. tiltak på eksisterende plasser og etablering av nye, er følgende de 
viktigste: 
 
Høyenhallparken (opprustning, benker, vedlikehold). 
”Andedammen” (tilbakeføring til opprinnelig stand, benker, belysning). 
Abildsøfeltet/idrettsplass (belysning, kunstgress). 
 
Basert på avstandsmålinger til dagens møteplasser i bydelen, er det noen få områder som 
markerer seg med en viss underdekning, bl.a. et villastrøk øst på Oppsal og et område vest på 
Skullerud med blokkbebyggelse og bufferareal mot E6.  
 
Åpen barnehage i hovedhuset på Nedre Fossum gård trekkes frem som en vellykket møteplass 
for folk med forskjellige typer bakkgrunn. 
Dette tilbudet ligger i Bydel Stovner, og er feilaktig plassert under Bydel Østensjø i 
kommunedelplanen. 
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Administrasjonens vurderinger: 
 
Opprustning av Høyenhallparken er i samsvar med følgende BU-vedtak:  
 
Bydelsutvalget i Bydel Østensjø har i møte 18.06.2007, sak 75/07, Barnehager – full 
behovsdekning, status mai 2007, fattet følgende vedtak:  
 

1. Status barnehager – full behovsdekning, status mai 2007, tas til orientering. 
2. Bydelsutvalget merker seg at det fortsatt er knyttet usikkerhet til mulig barnehage i 

Steinborgveien/Høyenhallparken. Bydelsutvalget vil gå i mot bygging av barnehage 
Steinborgveien/Høyenhallparken som er benyttet friområde for nærmiljøet, og ber 
byrådet sørge for at området blir regulert til parkområde som er i samsvar med 
områdets faktisk bruk. 

 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Kommunedelplan for torg og møteplasser tilsluttes. 
 
Åpen barnehage i hovedhuset på Nedre Fossum gård trekkes frem som en vellykket møteplass 
for folk med forskjellige typer bakkgrunn. 
Dette tilbudet ligger i Bydel Stovner, og er feilaktig plassert under Bydel Østensjø i 
kommunedelplanen. 
 
 
 
 
Tove Stien /s       Kjell Erik L’Abée-Lund /s 
bydelsdirektør       bydelsoverlege 
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Sak 118/07  Lov om råd eller anna representasjonsordning i 
kommunar og fylkeskommunar for menneske med 
nedsett funksjonsevne m.m  

 
Arkivsak: 200600081 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 27.08.07  
Omsorgskomite 27.08.07  
Råd for funksjonshemmede 28.08.07  
Bydelsutvalget 03.09.07 118/07  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
LOV OM RÅD ELLER ANNA REPRESENTASJONSORDNING I KOMMUNAR OG 
FYLKESKOMMUNAR FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE M.M  
 
Bakgrunn: 
Ny ”Lov om råd eller anna representasjonsordning i kommunar og fylkeskommunar for 
menneske med nedsett funksjonsevne m.m.” trer i kraft 10.09.2007.  
Rundskriv A-28/2007 gir rettledning til loven og følger som vedlegg til denne saken. Som 
korttittel på loven brukes ”Lov om råd for menneske med nedsett funksjonsevne”.  
 
Saksframstilling: 
Etter den nye loven skal alle kommuner og fylkeskommuner ha et råd eller annen 
representasjonsordning for mennesker med nedsatt funksjonsevne, i motsetning til tidligere 
hvor dette har vært en frivillig ordning.   
 
Rådet skal behandle saker som er særlig viktige for mennesker med nedsatt funksjonsevne, 
spesielt nevnes tilgjengelighet, arbeid mot diskriminering på grunnlag av nedsatt 
funksjonsevne, samt tjenester for mennesker med nedsatt funksjonsevne. Rådet kan i tillegg ta 
opp saker av eget initiativ. 
 
Den nye loven åpner for sammenslåing av eldrerådet og rådet for funksjonshemmede. I den 
forbindelse ble saken tatt opp i eldrerådets møte den 11.06.2007 (sak 51/07), hvor det ble fattet 
følgende vedtak:  
”Eldrerådet i Bydel Østensjø ønsker ikke at eldrerådet og rådet for funksjonshemmede slås 
sammen i vår bydel. Vi anbefaler det nye eldrerådet og det nyvalgte bydelsutvalget å 
opprettholde både eldrerådet og rådet for funksjonshemmede, selv om ny lovgivning gjør det 
mulig å slå disse rådene sammen.  
Begrunnelse: Disse rådene skal ivareta behovene til to forskjellige interessegrupper, selv om 
noen funksjonshemmede også er eldre.  
Eldrerådet anbefaler at Bydelsutvalget fatter et tilsvarende vedtak.”  
 
Eldrerådets anbefaling er også i tråd med anbefalingene i rundskrivet fra Arbeids- og 
inkluderingsdepartementet.  Departementet fremhever at det normalt bør være et eget råd for 



 

 84 

mennesker med nedsatt funksjonsevne (jfr. punkt 2.1) og at felles råd bare bør velges under 
spesielle forhold (jfr. punkt 2.4).  
 
Bydelsdirektøren anser det som naturlig at denne saken tas opp i forbindelse med konstituering 
av det nye bydelsutvalget til høsten. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne tas opp i forbindelse med konstituering 
av nytt bydelsutvalg høsten 2007. 
 
 
 
Tove Stien       Mary Ann Gursli 
bydelsdirektør       avd.sjef 
 
Vedlegg:   
Rundskriv A-28/2007 – papirutgave er bestilt og ettersendes sammen med protokollene. 
Rundskrivet kan også lastes ned fra internett: 
http://www.regjeringen.no/nb/dep/aid/dok/rundskriv/2007/A282007-Om-lov-om-rad-eller-
anna-represe.html?id=475932 
 
 


